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PROTOKÓŁ NR IV/15

IV   SESJI

RADY MIEJSKIEJ 

W ŻNINIE
 

W DNIU 30 STYCZNIA  I 6 LUTEGO 2015 ROKU 

/Zawiera 56 stron i 16 załączników/
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P R O T O K Ó Ł  NR IV/15

IV sesji Rady Miejskiej w Żninie, 

która odbyła si ę w dniach 30 stycznia i 6 lutego 2015 roku 

w sali narad Urz ędu Miejskiego w Żninie 

przy ulicy 700-lecia 39 

  

Protokolant sesji: 

Łukasz Lisiecki - inspektor Biura Rady Miejskiej

AD PKT 1 – OTWARCIE I STWIERDZENIE KWORUM  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek- o godzinie 1000 otworzył IV sesję  i stwierdził,

że  zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu  uczestniczy  21  Radnych,  co  wobec

ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  21  osób  stanowi  kworum  pozwalające  na

podejmowanie prawomocnych uchwał.  Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do

niniejszego protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady powitał:

1. Panie i Panów Radnych,

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego,

3. Sołtysów Gminy Żnin, 

4. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin,

5. Pracowników Urzędu Miejskiego,

6. Prasę lokalną,

7. Radio Żnin,

8. Wszystkich obecnych na sali.
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AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek -  przedstawił porządek obrad IV sesji Rady

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Wysoka Rado 29 stycznia 2015 roku wpłynęło do Przewodniczącego Rady pismo

od Burmistrza Żnina następującej treści:  „Na  podstawie  § 28 ust. 2 i 3  Statutu Gminy

Żnin stanowiącego załącznik do uchwały Nr XIV/132/2011 Rady Miejskiej w Żninie z dnia

22  grudnia  2011  r.  w  sprawie  nadania  Statutu  Gminie  Żnin  (Dz.  Urz.  Województwa

Kujawsko-Pomorskiego z 2012 r. poz. 18) proszę o zgłoszenie na IV Sesji Rady Miejskiej

w Żninie w dniu 30 stycznia 2015 r. wniosku o przerwanie tej sesji i kontynuowanie obrad

w okresie  najbliższych 14 dni na kolejnym posiedzeniu tej samej sesji.

Przyczyną  konieczności  wystąpienia  z  wnioskiem  o  przerwanie  tej  sesji  jest

potrzeba przygotowania nowego projektu uchwały w sprawie określenia metody ustalenia

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat w związku

ze  zmianą  od dnia  1  lutego  2015 r.  przepisów ustawy z  dnia  13 września  1996  r.  o

utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 r. poz. 1399 i 1593). Ustawa z

dnia 28 listopada 2014 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach

oraz niektórych innych ustaw (Dz.  U. z 2015 r.  poz.  87) ogłoszona została w dniu 17

stycznia 2015 r. i nakazuje gminom zmianę zapisów w uchwałach dotyczących opłat za

gospodarowanie odpadami komunalnymi gdzie stawką  podstawową  ma być  stawka za

selektywną zbiórkę odpadów komunalnych, a dla osób, które nie chcą tego wykonywać

ma być ustalona stawka wyższa. Uchwała ta musi być podjęta w trybie pilnym, lecz nie

wcześniej niż po dniu 1 lutego 2015 r. W takim stanie prawnym zmiana terminu podjęcia

przedmiotowej uchwały w nowym brzmieniu  jest w pełni uzasadniona”.

Następnie  odczytał  opinię  prawną  Radcy  Prawnego  w  sprawie  procedury

uchwalania uchwały  w sprawie określenia metody ustalenia  opłaty  za gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat. 

Wobec  powyższego  zaproponował  zmianę  w  porządku  obrad  polegającą  na

przeniesieniu  pkt  9  tj.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia

metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia

stawek opłat na pkt przedostatni tj. pkt 14 porządku obrad.

Następnie zapytał czy są jeszcze jakieś zapytania bądź uwagi do porządku obrad. 

Radny  Leszek  Kowalski  -  zapytał  czy  można  poznać  termin  wznowienia  obrad  po
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ogłoszonej przerwie.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz  Koziełek  –  w związku  z  procedurami  jakie  są  przy

podejmowaniu tej uchwały termin powinien być niezwłoczny. Wobec tego proponowałbym

kontynuację sesji we wtorek tj. 3 lutego 2015 r. o godz. 16.00. 

Radny Lucjan Adamus -  powiedział, że przerwa w sesji zgodnie ze statutem może trwać

do 2 tygodni,  wobec tego proponuję,  aby druga część  sesji  odbyła się  za tydzień  tj.  6

lutego 2015 roku o godz. 10.00. Dodał,  że Radni do tego czasu będą  mogli  się  z tym

ważnym tematem zapoznać, stąd też moja propozycja terminu. Jest to wniosek formalny. 

Burmistrz Robert Luchowski -  z punktu widzenia ekonomicznego każdy dzień zwłoki to

strata  do  budżetu  Gminy,  natomiast  popieram  tutaj  Radnego  Adamusa,  że  problem

rzeczywiście jest bardzo ważny, w tym również dla mieszkańców. Dlatego też nie widzę

problemu, aby druga część sesji odbyła się w przyszły piątek. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –   wobec tego, wycofuję  swoją  propozycję

dotyczącą  wtorkowego  terminu  sesji  i  poddam  pod  głosowanie  propozycję  Radnego

Adamusa o terminie piątkowym tj. 6 lutego 2015 r., godz. 10.00.

Radny Leszek Kowalski -  powiedział, że były wstępne założenia, aby Komisja Ochrony

Środowiska  odbyła  posiedzenie  poświęcone odpadom  w poniedziałek o  godz.  16.00.

Wobec tego w przerwie ustalimy termin, w którym moglibyśmy się  spotkać. Oczywiście

zapraszam wszystkich Radnych na to posiedzenie Komisji.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  w tej chwili rozmawiamy o przerwaniu sesji

i wyznaczeniu terminu jej drugiej części. 

Następnie zapytał kto jest za zmianą porządku obrad i przesunięciem pkt 9 tj.  Podjęcie

uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  metody  ustalenia  opłaty  za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat na pkt przedostatni

tj. pkt 14 porządku obrad. Jak również kto jest za propozycją Radnego Lucjana Adamusa

dotyczącą wyznaczenia drugiej części sesji na piątek tj. 6 lutego 2015 r., godz. 10.00.

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych

 Za było 21 Radnych

 Rada jednogło śnie przyj ęła zmian ę w porz ądku obrad.
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W wyniku przeprowadzonego głosowania porz ądek obrad IV sesji Rady Miejskiej w

Żninie przedstawia si ę następująco:

Porządek obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Żninie
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

4. Sprawozdanie  Burmistrza  Żnina  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  oraz

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
5. Interpelacje Radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 rok:

a) przedstawienie  przez  Burmistrza  Żnina  projektu  uchwały  budżetowej  wraz

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej,

b) przedstawienie opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF,

c) przedstawienie  opinii  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  o  projekcie  uchwały

budżetowej,

d) głosowanie nad poprawkami do projektu,

e) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej;  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na

lata 2015 – 2025. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  części  nieruchomości

stanowiących własność Gminy Żnin,  położonych w Żninie przy ul. Niedziałkowskiego.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego w obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko,

Sulinowo,  Sarbinowo,  Słabomierz,  Słębowo,  Jaroszewo,  Żnin-Wieś  dla  terenu  części

działki nr 310/2 położonej w Brzyskorzystwi. 
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego w obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko,

Sulinowo, Sarbinowo, Słabomierz, Słębowo, Jaroszewo, Żnin-Wieś dla terenu położonego

w Sulinowie.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  kryteriów  dotyczących  drugiego  etapu

postępowania  rekrutacyjnego  do  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żnin.
12. Odpowiedzi na interpelacje Radnych.

13. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
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14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.
15. Zakończenie.

AD PKT 3 -  Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek - powiedział, że III sesja odbyła się w dniu 29

grudnia 2014 r. Protokół z tej sesji zawiera 36 stron i  21 załączników. Z treścią protokołu

zapoznał  się,  wiernie  odzwierciedla  przebieg tej  sesji,  w związku  z  tym zaproponował

przyjęcie protokołu.

W głosowaniu wzięło udział 21 Radnych

Za było 21 Radnych

Rada jednogło śnie przyj ęła protokół z III sesji Rady Miejskiej w Żninie.

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Burmistrz  Robert  Luchowski  –  na  początku  swojego  wystąpienia  powiedział,  że  na

poniedziałek  zaprosił  już  gości,  w związku  z  podjęciem uchwały  w sprawie określenia

metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia

stawek opłat, dlatego też prośba do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, aby

dziś ustalić termin Komisji, by mógł poinformować zaproszonych gościu o zmianie terminu

posiedzenia Komisji. 

Dodał,  że  w  związku  z  tą  uchwałą  przygotowujemy  materiały  na  Komisję,  dotyczące

współpracy Gminy Żnin z firmą USKOM, z firmą ze Świdnicy, tak byście Państwo mogli się

z nimi zapoznać.  Z rozmów bowiem wiem, że nie wszystkim Radnym te dokumenty w

całości są znane.    

Następnie  Burmistrz  powiedział,  że wykonując uchwały  Rady Miejskiej  w Żninie  oraz

zadania gminy określone przepisami prawa, a szczególnie w ustawie z dnia 8 marca 1990

r.  o  samorządzie  gminnym  –  w  okresie  od  dnia  18  grudnia  2014  r.  podjęte  zostały

następujące działania (stan na 14.01.2015 r.):

Wydałem zarządzenia w następujących sprawach:

1.  w sprawie przeprowadzenia okresowej inwentaryzacji sprzętu obrony cywilnej

- na podstawie zarządzenia nr 16/2014 z dnia 18.11.2014 r. Dyrektora Generalnego Ku-
6



jawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy

2. w sprawie nadania Regulaminu Organizacyjnego Urzędowi Miejskiemu w Żninie

- organizację i zasady funkcjonowania urzędu gminy określa regulamin organizacyjny, któ-

ry wprowadza zaplanowane zmiany w organizacji i funkcjonowaniu urzędu

3. w sprawie upoważnienia Skarbnika Gminy Żnin do załatwiania indywidualnych spraw z

zakresu administracji  publicznej,  w tym wydawania decyzji  administracyjnych,  postano-

wień i zaświadczeń 

- w związku z koniecznością zapewnienia sprawnego funkcjonowania organu administracji

publicznej oraz organu podatkowego jakim jest burmistrz podpisanie niniejszego zarzą-

dzenia było w pełni uzasadnione

4. w sprawie  odwołania Zastępcy Burmistrza Żnina

- zarządzenie podjęte zostało na podstawie art. 26a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o

samorządzie gminnym   

5. w sprawie powołania Komisji ds. rozpatrywania i oceny wniosków osób ubiegających się

o zatrudnienie w ramach robót publicznych i prac interwencyjnych z Gminy Żnin powoła-

łem Komisję, w następującym składzie: Maria Bursztyńska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka

Pomocy Społecznej w Żninie, Marek Zieliński – Przewodniczący Komisji Polityki Społecz-

nej i Zdrowia Rady Miejskiej, Teresa Maciejewska i Marta Orzechowska pracownicy Wy-

działu Organizacyjnego i Spraw Społecznych

6. zmieniające zarządzenie w sprawie utworzenia i zasad działania Punktu Potwierdzają-

cego Profile Zaufane elektronicznej Platformy Usług Administracji Publicznej (ePUAP) w

Urzędzie Miejskim w Żninie

- dostosowanie zarządzenia do wprowadzonego z dniem 1 stycznia 2015 r. Regulaminu

Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Żninie 

 Z 16 uchwał Rady Miejskiej w Żninie podjętych na III sesji w dniu 29 grudnia 2014 r., 9

uchwał wykonano, a 7 jest w trakcie realizacji. 

W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem w następujących wydarzeniach:

  2.01.2015 Uczestnictwo w pracach zespołu opracowującego założenia do 

autopoprawek Burmistrza Żnina
  5.12.2014 Udział  burmistrza,  skarbnika  gminy  i  doradcy  burmistrza  d.s.

finansowych  w  posiedzeniu  Komisji  Infrastruktury  i  Gospodarki
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Przestrzennej,  Komisji  Polityki  Społecznej  i  Zdrowia  oraz  Komisji

Porządku  Publicznego  i  Spraw  Samorządowych  Rady  Miejskiej  w

Żninie;  informacja  na  temat  stanu  finansów  oraz  autopoprawek

burmistrza,
Udział  burmistrza,  skarbnika  gminy  i  doradcy  burmistrza  d.s.

finansowych w posiedzeniu  Komisji  Edukacji,  Kultury i  Sportu  oraz

Komisji  Turystyki  i  Promocji  Gminy   Rady  Miejskiej  w  Żninie;

informacja na temat stanu finansów oraz autopoprawek burmistrza,
Spotkanie  z  audytorem  wewnętrznym;  ustalenie  harmonogramu

audytów i kontroli na 2015 rok
  7.01.2015 Udział  burmistrza,  skarbnika  gminy  i  doradcy  burmistrza  d.s.

finansowych w posiedzeniu Komisji  Rolnictwa i  Rozwoju Obszarów

Wiejskich  Rady  Miejskiej  w  Żninie;  informacja  na  temat  stanu

finansów oraz autopoprawek burmistrza,
Udział  burmistrza,  skarbnika  gminy  i  doradcy  burmistrza  d.s.

finansowych  w  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Rady

Miejskiej  w  Żninie;  informacja  na  temat  stanu  finansów  oraz

autopoprawek burmistrza,
Spotkanie w sprawie propozycji zadań do realizacji w ramach Polityki

terytorialnej Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020,

Obszar Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Powiatu Żnińskiego 
   8.01.2015 Wizyta burmistrza w Miejskiej  i  Powiatowej  Bibliotece Publicznej  w

Żninie; spotkanie z dyrektorem, omówienie planowanych dochodów i

wydatków  jednostki  na  2015  rok,  oczekiwań  i  zamierzeń

inwestycyjnych
Udział  burmistrza,  skarbnika  gminy  i  doradcy  burmistrza  d.s.

finansowych  w  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej   Rady  Miejskiej  w

Żninie;  informacja  na  temat  stanu  finansów  oraz  autopoprawek

burmistrza,
   9.01.2015 Udział  Burmistrza  Żnina  w  uroczystościach  z  okazji  96.  Rocznicy

wybuchu  Powstania  Wielkopolskiego  organizowanych  w  Zespole

Publicznych Szkół w Żninie
 12.01.2015 Udział  burmistrza,  skarbnika  gminy  i  doradcy  burmistrza  d.s.

finansowych  w  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Rady

Miejskiej  w  Żninie;  informacja  na  temat  stanu  finansów  oraz

autopoprawek burmistrza,
Udział  burmistrza w pierwszym posiedzeniu  Komisji  d.s.  naboru do

prac  interwencyjnych  i  robót  publicznych;  przyjęcie  regulaminu  i
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formularza zgłoszeniowego, opracowanie procedury postępowania
Wizyta burmistrza w Miejskim Ośrodku Sportu w Żninie; spotkanie z

dyrektorem, omówienie planowanych dochodów i wydatków jednostki

na 2015 rok, oczekiwań i zamierzeń inwestycyjnych
  13.01.2015 Spotkanie  Burmistrza  Żnina  z  Mieszkańcami  Gminy  Żnin;  główne

tematy: brak pracy, brak mieszkań
Udział burmistrza w posiedzeniu Komisji  d.s. opracowania kryteriów

naboru  do  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych;  na  wniosek

burmistrza  w  pracach  nad  regulaminem  naboru  a  następnie  w

pracach  komisji  rekrutacyjnych  udział  wezmą  przedstawiciele

rodziców 
  14.01.2015 spotkanie burmistrza z doradcą d.s. rozwoju lokalnego i delegowanym

pracownikiem Wydziału  Infrastruktury,  Planowania  Przestrzennego i

Inwestycji – informacja w sprawie Planu funkcjonalno-użytkowego hali

sportowej  przy  Szkole  Podstawowej  nr  2  w  Żninie;  zapoznanie  z

planem
Wizyta burmistrza w Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie; spotkanie z

dyrektorem, omówienie planowanych dochodów i wydatków jednostki

na 2015 rok, oczekiwań i zamierzeń inwestycyjnych

Odnośnie  analizy  programu funkcjonalno  –  użytkowego hali  sportowej  przy  Szkole

Podstawowej nr 2 w Żninie Burmistrz  powiedział, że  ta inwestycja zaproponowana w tej

formie w żadnym wypadku nie będzie realizowana, dlatego, że koszt zaprezentowany w

tym materiale 12 mln zł  z bardzo małym udziałem środków zewnętrznych,  a z bardzo

dużym udziałem środków budżetowych określam mianem basen – bis.  Jest  to  kolejna

inwestycja, która została zaserwowana w budżecie na rok 2015. Oczywiście nie oznacza

to, że działania, co do hali przy Szkole Podstawowej nr 2 w Żninie zostaną zaniechane.

Chcemy tę  inwestycję  realizować  po konsultacjach w nowej formule i  nowej  formie.  O

szczegółach powiem przy okazji analizy projektu budżetu.  Zarówno program Lemur jak i

całe przedsięwzięcie poddaliśmy analizie finansowej.  

Ponadto chciałby uspokoić  opinię  publiczną  i  odnieść  się  do artykułów prasowych,

które pojawiły się w ostatnim tygodniu dotyczących zamiaru likwidacji szkół na wsiach, w

tym  totalnej  wpadki  jednego  z  tygodników,  w  którym  napisano,  ze  Burmistrz  będzie

likwidował Zespół Publicznych Szkół nr 1 w Żninie.  Wszystkie te informacje, które zostały

przedstawione nie mają  nic wspólnego z tym, czym się  zajmujemy. Otóż  przedmiotem

pracy  merytorycznych  pracowników  obecnie  nie  jest  żaden  program  restrukturyzacji  i

szukanie oszczędności  w placówkach oświatowych.  Ani  przedmiotem moich rozmów z
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Panią Dyrektor Zacharko, ani z żadnym innym Dyrektorem nie był temat zamiaru likwidacji

jakiejkolwiek  placówki  oświatowej.  Jeżeli  taki  temat  się  pojawi  to   będę  mówił  o  tym

otwarcie, gdyż nie mam nic do ukrycia. Chcemy przygotować  wielowariantowość, jeżeli

chodzi o ten problem i bardzo bym prosił, żeby nie nie pokoić opinii publicznej tego typu

informacjami.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  żadnego  planu  formalnego,  jeżeli  chodzi  o

restrukturyzację  oświaty lokalnej. Jak tylko ten problem się  pojawi osobiście Państwa o

nim  poinformuję.  Jest  to  temat  ważny  społecznie,  gdyż  wysokość  środków

przekazywanych z budżetu Gminy na oświatę jest bardzo duży i nad tym tematem trzeba

otwarcie porozmawiać, ale musi to być wspólna debata. 

Odnośnie Radia Żnin Burmistrz  stwierdził, że w czwartkowych „Pałukach” można było

przeczytać o apelu mieszkańców Gminy Żnin dotyczącym obrony Radia Żnin. Otóż  miło

mi będzie zaprosić te 20 osób do instytucji, która się nazywa prokuratura, ponieważ nie

przypominam  sobie,  abym  w  jakichkolwiek  rozmowach  w  urzędzie,  że  definitywnie

zniszczę żnińskie radio. Tego typu akcjom trzeba powiedzieć wreszcie stop. Radio Żnin w

kampanii wyborczej zasłynęło z plugastwa politycznego pod moim adresem, z obrażania

mojej rodziny, zmontowywania   mnie w różne prokuratorskie historie. Do dzisiaj się z tego

nie wytłumaczyło. Ja bardzo spokojnie dotychczas do tego tematu podchodziłem, ale moja

cierpliwość się powoli kończy. Do dzisiaj słucham Radia Żnin, nie mam jednak zamiaru

reklamować  tej rozgłośni.  Uważam, że Radio jest Gminie potrzebne i absolutnie moich

działań  nie  mam  skierować  na  niszczenie  i  walki  z  jakimikolwiek  mediami.  Jeżeli  w

stowarzyszeniu jest  zapisana pewna misja to  jako mieszkaniec tej  Gminy mam prawo

oczekiwać, aby ta misja była realizowana. 

Przedstawiając niniejsze sprawozdanie pragnę podkreślić, że zawarto w nim tylko

najważniejsze  tematycznie  sprawy  i  zagadnienia  związane  z  zaspokajaniem  potrzeb

naszej gminnej wspólnoty samorządowej. 

Radny Jerzy Krynicki – nawiązując do wypowiedzi Pana Burmistrza dotyczącej hali przy

Szkole  Podstawowej  nr  2  w  Żninie  to  jest  to  temat,  który  był  rozpatrywany  już  od

dłuższego czasu. Te decyzje o budowie hali zapadały już przed 2-3 laty, kiedy była decyzja

o zamknięciu hali  przy ul.  Fabrycznej w Żninie.  Wówczas powstała wspólna inicjatywa

wśród Radnych i  Burmistrza by powstała nowa hala przy Szkole Podstawowej nr 2 w

Żninie.  Miała ona służyć nie tylko szkole, ale również społeczeństwu do różnych  imprez,

nie tylko sportowych. Pojawiały się głosy, że ta hala miała być jakaś wielka, otóż nie, miała

to być hala o wielkości hali znajdującej się przy I LO w Żninie. Jest to hala, która służyć by

miała  nie  na 10-15 lat,  ale  na kilkadziesiąt  lat.  Budowa tej  hali  przy tak dużej  szkole

pozwoli  na  normalne  prowadzenie  zajęć  wf-u.  Byliśmy również  informowani  o  kwestii
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finansowania tej  inwestycji  i  ta  hala  nie miała być  droga. Kwota 2,5 mln zł,  która jest

zapisana w  projekcie budżetu, to są  to środki, które miały pochodzi od Gminy Żnin, a

pozostałe 80% miało zapewnić finansowanie z programu Lemur w wysokości 50% i ze

środków od Marszałka w wysokości  30%.  Tak było mówione aż  do bieżącej kadencji.

Dlatego  też  dziwi  mnie,  że  dziś  podawane  są  odwrotne  relacje  co  do  finansowania

zadania, że hala ta może być budowana tylko  ze środków własnych, a dofinansowanie

może być tylko minimalne. Zwrócił się do Burmistrza oraz doradców Burmistrza, aby się

temu dokładnie przyjrzeli.  Być może można by się spotkać z byłym Burmistrzem, by hala

powstała o takich wymiarach jak to było mówione pierwotnie i o takim finansowaniu jak

mówiono wcześniej. 

AD PKT 5 – Interpelacje Radnych 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił Radnych o składanie interpelacji.

Radny Kazimierz Ja ńczak -  zwrócił  się  z prośbą, aby od kolejnej sesji  każdy projekt

uchwały  przedkładany  Radzie  był  opiniowany  przez  Radcę  Prawnego  pod  względem

merytorycznym i prawnym. Tego po prostu w tych projektach uchwał nie ma. Czasami

trzeba szukać u źródła, natomiast opiniowanie przez Radcę z pewnością ułatwia pracę.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  zarówno ja jak i  wielu Radnych podziela

Pana  zdanie  i  również  uważamy,  że  materiały,  które  otrzymujemy  na  sesję   powinny

zawierać pieczątkę Radcy Prawnego.

Burmistrz  Robert  Luchowski  -  odpowiedział,  że  w  pełni  popiera  wniosek  Radnego

Jańczaka. Obecnie funkcjonujący model, też zastany, co chciałbym podkreślić, który po

poprzednikach odziedziczyliśmy, nie jest dobrym modelem jeśli chodzi o funkcjonowanie.

Z informacji, które otrzymałem  była przez dwa lata taka praktyka opiniowania projektów

uchwał przez Radcę Prawnego,  potem się z tego wycofano. Dodał przy tym, że zawsze

jest  tzw.  materiał  główny,  czyli  komplet  materiałów na sesję  Rady Miejskiej,  w którym

znajdują  się   na  oryginalnych  egzemplarzach  wszystkie  stosowne  rzeczy  związane  z

opisem,  w  tym  również  opinia  Radcy  Prawnego.  Też  czuję  taki  dyskomfort,  moje

doświadczenia z pracy w Radzie Powiatu są takie, o które wnosi Radny Jańczak. Zatem

od następnej sesji  będziemy to tak praktykować,  że kserowanie materiałów będzie się

odbywało  po  opieczętowaniu  przez  Radcę  Prawnego.  W  pełni  podzielam  wniosek

Radnego i od następnej sesji taka procedura będzie wprowadzona. 

Radny Lucjan  Adamus –  w nawiązaniu  do wypowiedzi  Burmistrza  powiedział,  że do

końca  ubiegłej  kadencji  był  Przewodniczącym Rady i  takich  praktyk  nie  było.  Zawsze
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materiały były akceptowane przez Radcę Prawnego. Wobec tego proszę takich słów nie

używać i nie przekazywać nowym pracownikom, że poprzednicy takie rzeczy praktykowali.

To rozpoczęło się w tej kadencji.    

Radny  Ireneusz  Starczewski  -   poruszył  kilka  spraw,  na  które  składał  pisma  do

poprzedniej władzy, jednak zostało to zignorowane i nie wzięto tego pod uwagę.   

1. Poruszył sprawę ul. Sienkiewicza, gdy występują opady. Otóż kto jeździ samochodem

to wie, że czasami  nie ma możliwości tamtędy przejechać.

Proponował kiedyś, by w celu uratowania hali wybudowanej przy liceum, za parkingiem

pobudować  głęboki  staw.  Dzięki  temu  chroniono  by  halę,  ale  również  można  byłoby

zainstalować fontannę z naturalnym obiegiem wody.  

2.  Patrząc  na  anomalia  pogodowe  zaproponował,  aby  dokonać  przeglądu  wszystkich

wysokich drzew rosnących przy budynkach i ewentualnie je usunąć. Poza tym należałoby

dokonać konkretnego przeglądu drzew w parku. Od kilku lat stoją bowiem suche wysokie

drzewa i gdy wieje wiatr to gałęzie spadają na alejki, stanowiąc zagrożenie.

3. Poruszył kwestię przejazdu przez Żnin z kierunku wschodniego na zachód i odwrotnie.

Udało mi się pewnego roku załatwić światła na ul. Mickiewicza w Żninie, które dają bardzo

dużo.

Ponadto dość długo wymuszałem na Burmistrzu, aby ktoś stanął ze znakiem „STOP” na

ul. Szpitalnej w Żninie. Z tym, że założenie moje było trochę inne. Mówiłem wyraźnie, aby

przeszkolić tą osobę w taki sposób, że jeżeli będzie widziała, że ze strony Bydgoszczy nie

nadjeżdżają samochody, co oznacza, że pali się światło czerwone, to w tym momencie

powinna   zatrzymywać  samochody  jadące  od  strony  Gniezna  i  spowoduje  to,  że

samochody jadące z ul. Kościuszki przejadą swobodnie na ul. Aliantów w Żninie. Niestety

do dnia dzisiejszego nie można się tego doprosić.  

4. Sprawa przejazdu na skrzyżowaniu ulic:  Dworcowa – Ogrodowa – Mickiewicza. Otóż

zanim Burmistrz i  Radni nie rozwiązali  Rad Osiedla prowadziłem tę  sprawą,  mam całą

dokumentację  techniczną  opracowaną  na  wybudowanie  sygnalizacji  świetlnej   w  tym

miejscu. Niestety nie udało się  tego do końca doprowadzić,  ponieważ  jak już mówiłem

Rada Osiedla została rozwiązana. Z kolei na spotkaniu Wójtów, Burmistrzów w Starostwie,

gdzie obecni byli  również  przedstawiciele sejmiku województwa poruszałem ten temat.

Proponowałem poprzedniemu Burmistrzowi by napisał pismo w tej sprawie, jednak tego

nie uczynił.

5. W kwestii budżetu. Najważniejszą sprawą nie jest to, jak wydać środki z budżetu, ale jak

je zgromadzić.  Tu rodzi się pytanie czy markety płacą podatki? Jak widzimy co jakiś czas

zmieniają nazwy, unikając ich płacenia. Czy PEPSI płaci podatki, jeśli nie to dlaczego nie
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płaci? Dlaczego Spomasz nie płaci podatków? Jeżeli na tym terenie jest kilka firm i one

płacą, a głównodowodzący nie płaci to trzeba tę sprawę rozwiązać. Każde bowiem środki

finansowe w tym kryzysie są niezbędne.

6.  Poruszył  sprawę  ul.  Kopernika  8.  Mianowicie  w  tym  miejscu  uczniowie,  dokładniej

mówiąc  gorsze  w  zachowaniu  są   uczennice  palą  papierosy,  rzucają  je  w  różnych

miejscach, używają przy tym słownictwa, którego nie wypada cytować. Jest Straż Miejska,

jest  Policja  może  należałoby  się  tym  zainteresować.   Kiedyś  jak  już  mówiłem  Rada

Osiedla  wykonywała  robotę  w  tym  zakresie,  a  dzisiaj  jest  jak  jest  i  sprawa  nie  jest

rozwiązana.

7. Jeżeli mamy taki kryzys finansowy, to dlaczego pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Żnin

niszczą  to,  co  zostało  kiedyś  zrobione.  Wchodząc  do  jakiegokolwiek  parku  można

zobaczyć jak pracownicy niszczą go, jeżdżąc po trawnikach.  Wcześniej już apelowałem o

to. Dlaczego np.: grabiąc liście wykonuje się to od alejki do środka, a nie odwrotnie.  Czy

naprawdę  nikt nie potrafi nad tym zapanować,  by wymóc na pracownikach taką  prostą

czynność? Jest to bardzo niezrozumiałe.

8.  Byłem  na  spotkaniu  z  Panem   odpowiedzialnym  za  turystykę,  za  całokształt  tych

wszystkich  ośrodków  i  stwierdził  wyraźnie,  że  był  już  projekt  likwidacji  Szlaku

Piastowskiego. Czym by to groziło, to możemy sobie zdawać sprawę, ponieważ jak turyści

przyjeżdżają  to  zostawiają  u  nas  pieniądze.  Chodzi  jednak  o  to,  aby  uatrakcyjnić

i ściągnąć tu turystów. Mówiłem tutaj kiedyś, że przy pomocy kolegi udało mi się ściągnąć

ludzi z Warszawy, którzy chcieli puszczać gondole po rzece Gąsawka.  Spotkało się  to

tutaj niestety ze śmiechem Radnych. Stąd też Radni przegłosowali, że się nie zgadzają.

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   zwrócił  uwagę,  że  ten  punkt  dotyczy

składania interpelacji, wobec tego prosiłby o przestrzeganie tego punktu.

Radny Ireneusz Starczewski -  prosiłby zatem, aby podejść poważnie do  projektu Pana

Malinowskiego, który zaproponował utworzenie kopca. Można jechać na Kaszuby, gdzie

znajduje się wiele tego typu budowli. Wejście na taką wieżę  widokową  byłoby atrakcją

turystyczną, z której Gmina mogłaby czerpać dochody. Wobec tego prosiłby o przyjrzenie

się  temu  wnioskowi,  przeanalizowanie  realizacji,  co  przyczyniłoby  się  do  ściągnięcia

turystów. 

9.  Ostatnia  sprawa,  otóż  na  poprzedniej  sesji  składał  interpelacje,  na  które  otrzymał

odpowiedzi, jednak  najważniejszej odpowiedzi nie uzyskał. Otóż chodzi o wyjazd i wjazd z

ul.   Śniadeckich  na  teren kościoła.  To jest  tragedia,  jeżeli  samochody tam wjeżdżają.

Proszę sobie bowiem stanąć i zobaczyć, że to są młodzi ludzie, proboszcz mówi, że to są

osoby starsze.  Wobec tego, że nie jest to zrealizowane zapytał kto zapłaci za te czarne
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zniszczone  słupki,  które  stoją  przed  kościołem? Proszę  zobaczyć  jak  te  słupki  już  są

zniszczone, spłaszczone. Pytanie zatem czy znowu Gmina ma ponosić koszty naprawy

tych słupków? Tam jest hałas, żeby był parking przed kościołem. Proszę zobaczyć ile tam

samochodów stanie, trzy? To spowoduje, że się kościół zapełni? Na pewno nie. Dlatego

też apeluję o rozwiązanie tego problemu.

 

AD PKT 6 -  Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 rok

a) przedstawienie przez Burmistrza Żnina projektu uchwały budżetowej wraz

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej

Burmistrz Robert Luchowski -  wyjaśnił, że na podstawie paragrafu 18 ust. 2 pkt 4 -9

litera i   ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym chciałem przedstawić

projekt uchwały budżetowej, który obejmuje autopoprawki zgłoszone do projektu na 2015

rok. Do projektu na 2015 rok złożyłem szereg autopoprawek z którymi chciałbym Państwa

szczegółowo zapoznać. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  w związku z tym, że w dniu wczorajszym

zaszła konieczność dokonania zmiany w projekcie na podstawie decyzji Wojewody Pan

Burmistrz  zobowiązany  jest  przedstawić  wersję  uwzględniającą  tę  zmianę  stąd  też

ogłaszam 10 minutową przerwę w obradach.

Po przerwie - 

Burmistrz Robert Luchowski -   Wysoka Rado, Szanowni Państwo przepraszam, za to

zamieszanie jednak musieliśmy sprawdzić pewne dane i je uściślić. Następnie dodał, że

jak już wcześniej mówił do projektu uchwały budżetowej wprowadził szereg zmian. Jeśli

chodzi  o  podstawowe  wielkości  określone  w  projekcie  budżetu  to   przedstawiają  się

następująco:

I.  Podstawowe  wielko ści  wg  projektu  bud żetu  na  2015  r.  przedstawiaj ą  się

następuj ąco:

1.Dochody bud żetu ogółem  71 227 138,00 zł, w tym:

- dochody bieżące     64 869 029,00 zł,

- dochody majątkowe 6 358 109,00 zł.

2. Wydatki bud żetu ogółem 72 865 288,00 zł, w tym:

- wydatki bieżące     63 729 357,55 zł,
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- wydatki majątkowe 9 135 930,45 zł.

3.Przychody bud żetu ogółem 2 521 798,00 zł, w tym: 

- planowane do zaciągnięcia pożyczki 1 638 150,00 zł,

-spłaty pożyczek udzielonych 45 000,00 zł,

- wolne środki z 2013r 838 648,00 zł.

4.Rozchody bud żetu ogółem 883 648,00 zł , w tym:

- planowane spłaty kredytów 443 788,00 zł,

- planowane spłaty pożyczek 394 860,00 zł,

- planowane pożyczki do udzielenia 45 000,00 zł.

5. Planowany deficyt bud żetu wynosi 1     638     150,00 zł.

II.  Podstawowe  wielko ści  projektu  bud żetu  na  2015r  po  autopoprawkach

przedstawiaj ą się następująco:

1.Dochody bud żetu ogółem  70 997 774,00 zł, w tym:

- dochody bieżące     64 809 029,00 zł,

- dochody majątkowe 6 188 745,00 zł.

2. Wydatki bud żetu ogółem 71 495 924,00 zł, w tym:

- wydatki bieżące     62 765 993,55 zł,

- wydatki majątkowe 8 729 930,45 zł.

3.Przychody bud żetu ogółem 1 381 798,00 zł, w tym: 

- planowane do zaciągnięcia pożyczki 498 150,00 zł,

-spłaty pożyczek udzielonych 45 000,00 zł,

- wolne środki z 2013 r. 838 648,00 zł.

4.Rozchody bud żetu ogółem 883 648,00 zł , w tym:

- planowane spłaty kredytów 443 788,00 zł,

- planowane spłaty pożyczek 394 860,00 zł,

- planowane pożyczki do udzielenia 45 000,00 zł. 

5. Planowany deficyt bud żetu wynosi 498     150,00 zł.

Następnie  Burmistrz  dodał,  że międzyczasie  w dniu  28  stycznia  2015  roku  wpłynęło

pismo od  Pani  Wojewody dotyczące  przyznanej  kwoty  dotacji  o  której  przedstawienie

proszę Panią Skarbnik Gminy. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado zgodnie z

decyzją Wojewody Kujawsko – Pomorskiego  została zwiększona kwota dotacji w dziale

pomoc  społeczna,  dotacji  celowej  na  sfinansowanie  zadań  zleconych  Gminie

15



przeznaczonej na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za I kwartał 2015

roku. Jest to kwota 3.775,23 zł.  Idea dodatków energetycznych polega na częściowym

pokryciu  ze  środków  publicznych  kosztów  ponoszonych  z  tytułu  opłat  za energię

elektryczną przez tzw. odbiorców wrażliwych energii elektrycznej.

Zasady i tryb przyznawania,a także wypłacania dodatków energetycznych reguluje ustawa

z dnia 10 kwietnia 1997r. - Prawo energetyczne.

Odbiorca wrażliwy energii  elektrycznej to zgodnie z tą  ustawą  osoba, której przyznano

dodatek  mieszkaniowy  w  rozumieniu art.  2  ust.1  ustawy  z  dnia  21  czerwca  2001r.  o

dodatkach  mieszkaniowych  (Dz.  U.  z  2013 r.  poz.  966 z  późn.  zm.)  która  jest  stroną

umowy  kompleksowej  lub  umowy  sprzedaży  energii  elektrycznej  zawartej  z 

przedsiębiorstwem  energetycznym  i  zamieszkuje  w  miejscu  dostarczania  energii

elektrycznej. Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Gospodarki z dnia 28 listopada 2013r.

wysokość zryczałtowanego dodatku energetycznego w okresie od 1 stycznia 2014 r. do 30

kwietnia 2014 r. wynosi:

1. dla gospodarstwa domowego prowadzonego przez osobę samotną  - 11,36 zł / miesiąc;

2. dla gospodarstwa domowego składającego się z 2 do 4 osób  - 15,77 zł / miesiąc;

3. dla gospodarstwa domowego składającego się z co najmniej 5 osób - 18,93 zł / miesiąc.

Wysokość dodatków energetycznych na kolejne 12 miesięcy  określi ten sam minister w

terminie do dnia 30 kwietnia każdego roku.

Aby otrzymać zryczałtowany dodatek energetyczny należy:

· złożyć stosowny wniosek,

·mieć ustalone prawo do dodatku mieszkaniowego,

· być stroną umowy kompleksowej lub umowy sprzedaży energii elektrycznej,

· zamieszkiwać w miejscu dostarczania energii elektrycznej.

W  związku  z  powyższym  Burmistrz  poprosił  pracownika  Biura  Rady  o  przedłożenie

Radnym poprawionej wersji uchwały budżetowej. 

Następnie Burmistrz  przedstawił kolejne zmiany do projektu uchwały budżetowej:

III. Zmiany w planie dochodów bud żetu dotycz ą następuj ących źródeł:

1. W zakresie dochodów bie żących:

-  750/75075  zmniejszono  dochody  dotyczące  planowanych  wpływów  za  karnety

wykupione podczas imprezy „Wielkie Grillowanie” – 45 000,00 zł, 

- 756/75615 zmniejszono dochody z tytułu wpływu z opłaty targowej od osób prawnych

1 500,00 zł,

- 756/75616 zmniejszono dochody z tytułu wpływu z opłaty targowej od osób fizycznych
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13 500,00 zł.

2. W zakresie dochodów maj ątkowych:

- 700/70005 zmniejszono planowany wpływ z tytułu sprzedaży hali widowiskowo-sportowej

w Żninie – 169 364,00 zł /założony dochód wydaje się być nierealny/.

 IV. Zmiany w planie wydatków bud żetu dotycz ą następujących działów klasyfikacji

bud żetowej:  

1. W zakresie wydatków bie żących: 

-  710/71035  zmniejszono  wydatki  na  remont  grobu  Powstańców  Wielkopolskich  o

20 000,00  zł  –  proponuje  się  finansowanie  tego  zadania  przy  udziale  środków

zewnętrznych;

-  750/75023  zmniejszono  wydatki  na  zakup  materiałów  i  wyposażenia  w  planie

finansowym Urzędu Miejskiego 17 000,00 zł;

- 750/75075 zmniejszono wydatki na promocję 91 450,00 zł;

-  754/75414 zmniejszono wydatki  na obronę  cywilną  8 000,00 zł  -  dotyczą  one zadań

związanych z zarządzaniem kryzysowym, na realizację których w budżecie zaplanowano

obligatoryjną  rezerwę  celową  w kwocie 200 000,00 zł,  w razie potrzeby w trakcie roku

budżetowego plan wydatków w tym zakresie ulegnie zmianom;

- 758/75818 zmniejszono ogólną kwotę rezerw o 70 000,00 zł, w tym zwiększono kwotę

rezerwy ogólnej  o 50 000,00 zł  i  zmniejszono kwotę  rezerw celowych o 120 000,00 zł

przeznaczonych  na  politykę  oświatową  oraz  zadania  realizowane  przez  podmioty

niezaliczone do sektora finansów publicznych (min. na tzw. małe granty) – kreowanie tzw.

polityki oświatowej powinno odbywać się z udziałem części oświatowej subwencji ogólnej

oraz  dochodów  własnych  na  wydatki  związane  z  realizacją  zadań  własnych  gminy

związanych  z  oświatą,  zabezpieczających  funkcjonowanie  placówek  publicznych.

Dodatkowe wydatki na oświatę są możliwe jedynie przy dobrej kondycji finansów gminy a

z takimi nie mamy obecnie do czynienia;

-  851/85195  zmniejszono  wydatki  na  zakupy materiałów o  kwotę  1 500,00  zł  oraz  na

zakup usług pozostałych o kwotę 6 000,00 zł;

- 900/90019 zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych (paragraf 430) zwiększając

jednocześnie kwotę dotacji celowej z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań

zleconych  do  realizacji  pozostałym  jednostkom  nie  zaliczanym  do  sektora  finansów

publicznych  (paragraf  283)  –  kwota  5  000,00  zł  -  zmiana  dotyczy  odpowiedniego

sklasyfikowania  wydatku  przeznaczonego  na  sfinansowanie  zadania  związanego  z

usuwaniem odpadów zawierających azbest powstałych przy wymianie pokryć dachowych

zgodnie ze stanowiskiem wyrażonym w Uchwale Nr 14/P2014 Składu Orzekającego Nr 1
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 5 grudnia 2014 r.;

-  921/92109  zmniejszono  kwotę  dotacji  podmiotowej  dla  Żnińskiego  Domu  Kultury  w

łącznej  kwocie  120 172,00 zł,  w tym z przeznaczeniem na finansowanie  wynagrodzeń

osobowych wraz z pochodnymi oraz na finansowanie wydatków rzeczowych – w obecnej

kadencji planuje się wyposażenie sali ŻDK w klimatyzację oraz jej remont i doposażenie;

- 921/92116 zmniejszono kwotę dotacji podmiotowej dla Miejskiej i Powiatowej Biblioteki

Publicznej  w łącznej  kwocie  100 000,00 zł,  w  tym z  przeznaczeniem na  finansowanie

wynagrodzeń osobowych wraz z pochodnymi oraz na finansowanie wydatków rzeczowych

-w obecnej kadencji planuje się powiększenie zakresu działalności biblioteki o dodatkowe

pomieszczenia;

-  921/92118  zmniejszono  kwotę  dotacji  podmiotowej  dla  Muzeum Ziemi  Pałuckiej   w

łącznej  kwocie  153 842,00 zł,  w tym z przeznaczeniem na finansowanie  wynagrodzeń

osobowych wraz z pochodnymi oraz na finansowanie wydatków rzeczowych - w obecnej

kadencji planuje się powiększenie wydatków na inwestycje na terenie MKW we Wenecji;

-  926/92604  zmniejszono  kwotę  wydatków  na  wynagrodzenia  osobowe  wraz  z

pochodnymi oraz na finansowanie wydatków rzeczowych dla Miejskiego Ośrodka Sportu

w łącznej kwocie 200 000,00 zł -  w obecnej kadencji planuje się zwiększenie wydatków

inwestycyjnych na terenie MOS-u;

-  zmniejszono  wydatki  przeznaczone na  dotacje  celowe z  budżetu na dofinansowanie

zadań  zleconych  do  realizacji  organizacjom  prowadzącym  działalność  pożytku

publicznego oraz na dofinansowanie zadań  zleconych do realizacji  stowarzyszeniom w

łącznej  kwocie  175 400,00  zł.  –  planuje  się  zwiększenie  konkurencyjności  i  jakości

organizowanych przez liczne organizacje pożytku publicznego przedsięwzięć   (w trybie

konkursowym  zostaną  wyłonione  do  realizacji  jedynie  najpilniejsze  i  cieszące  się

największym zainteresowaniem opinii publicznej przedsięwzięcia).

Ogółem wydatki bie żące zmniejszono o kwot ę 963 364,00 zł.

2. W zakresie wydatków maj ątkowych: 

- 600/60016 zmniejszono kwotę  240 000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania

inwestycyjnego pn. „Budowa ulicy Polnej w Żninie”  z uwagi na nieuregulowane stosunki

własnościowe oraz potrzebę  większych oszczędności  w 2015 r.  w pierwszym kwartale

2015 r. komisja dokona szczegółowej wizytacji dróg;

-  600/60016 zmniejszono kwotę  80 000,00 zł  z przeznaczeniem na zadanie dotyczące

modernizacji  drogi wewnętrznej na terenie byłego „Spomaszu”  z uwagi na konieczność

przeprowadzenia rozmów z przedsiębiorcami prowadzącymi działalność przy tej lokalizacji

w celu dofinansowania tego przedsięwzięcia;
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- 750/75023 zwiększono kwotę 17 000,00 zł z przeznaczeniem na zakup komputerów w

Urzędzie Miejskim w Żninie – środki te pochodzą  ze zmniejszenia wydatków bieżących

dotyczących zakupu materiałów i wyposażenia w planie finansowym Urzędu Miejskiego;

- 900/90003 zmniejszono kwotę 7 000,00 zł z przeznaczeniem na zakup inwestycyjny –

zakup zamiatarki akumulatorowej z uwagi na potrzebę większych oszczędności w 2015 r.

Przewiduje  się  przeprowadzenie  zamówienia  publicznego  na  oczyszczanie  miasta,  w

którym  wykonawca  zostanie  zobowiązany  do  posiadania  odpowiedniego  sprzętu  do

realizacji tego zadania;

- 900/90015 zmniejszono kwotę 100 000,00 zł z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne

„Budowa  oświetlenia”  z  uwagi  na  planowane  konsultacje  w  celu  zastosowania

oszczędnych nowoczesnych technologii LED;

- 921/92118 zwiększono kwotę dotacji celowej dla Muzeum Ziemi Pałuckiej o 30 000,00 zł

z  przeznaczeniem  na  sfinansowanie  wydatków  związanych  z  zakupem  pierwszego

wyposażenia dla Muzeum Kolei Wąskotorowej w Wenecji zgodnie z wnioskiem złożonym

do projektu budżetu na 2015 r. przez dyrektora instytucji kultury. Od lutego 2015 r. planuje

się przyjęcie pierwszej grupy gości zwiedzających MKW;

- 926/92695 – zmniejszono kwotę  dotacji  26 000,00 zł na zadanie pn. „Budowa boiska

trawiastego  w  Sielcu”  ze  względu  na  potrzebę  oszczędności  w  2015  r.  oraz  zamiar

konsultacji z Radą Sołecką w celu  realizacji zadania z udziałem środków pochodzących z

funduszu sołeckiego.

Ogółem wydatki maj ątkowe zmniejszono o kwot ę 406 000,00 zł.

Po autopoprawkach planowany deficyt  bud żetu ulega znacznemu zmniejszeniu z

kwoty 1     638     150,00 zł do kwoty 498     150,00 zł. 

Zgodnie  z  projektem  budżetu  na  2015  r.  źródło  pokrycia  deficytu  stanowiły  cztery

planowane do zaciągnięcia pożyczki, a mianowicie:

- pożyczka do zaciągnięcia w WFOŚiGW na zadanie pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej i

deszczowej w ulicy Zielnej w Żninie” w kwocie 330 000,00 zł;

- pożyczka do zaciągnięcia w WFOŚiGW na zadanie pn. „Zakup ciężkiego samochodu

ratowniczo-gaśniczego” w kwocie 420 000,00 zł;

-pożyczka do zaciągnięcia w WFOśiGW na zadanie pn. „  Termomodernizacja budynku

Publicznego Gimnazjum nr 1 w Żninie” w kwocie 390 000,00 zł;

-pożyczka do zaciągnięcia w NFOŚiGW na zadanie pn. „ Budowa sali gimnastycznej przy

SP  nr  2  w  Żninie”  w  ramach  programu  realizowanego  przez  NFOŚiGW  -  LEMUR

Energooszczędne Budynki Użyteczności Publicznej, w kwocie 498 150,00 zł w roku 2015

19



r., w roku 2016 r kwota pożyczki planowana do zaciągnięcia 1 992 600,00 zł. 

Z  powyższego wynika,  iż  po autopoprawkach planuje  się  do zaciągnięcia jedną

pożyczkę z przeznaczeniem na realizację zadania p.n. „Budowa sali gimnastycznej przy

SP nr  2 w Żninie”  w kwocie  498 150,00 zł  w roku 2015 r.,  w 2016 r.  kwota pożyczki

planowana do zaciągnięcia 1 992 600,00 zł, ze spłatą po zrealizowaniu inwestycji tj.  od

2017 r.  Pozostałe zadania zostaną  sfinansowane ze środków własnych budżetu gminy

Żnin.

VI. Dług publiczny Gminy Żnin na lata 2015-2025

Z analizy  wszystkich tytułów dłużnych  obciążających budżet  Gminy Żnin  na rok

2015 i lata następne do roku 2025 wynika, iż  poziom planowanych rozchodów na lata

2015-2025  jest  niewłaściwy.  W  latach  2015-2017  za  zgodą  banków  kredytujących

odroczono spłatę dwóch największych kredytów.

Struktura zaciągniętych kredytów przedstawia się następująco:

-  bank  nr  1 –  saldo  5  973  310  zł  –  zaciągnięty  w  2009  r.  na  realizację  zadań

inwestycyjnych z zakresu infrastruktury drogowej – prolongata na okres 2014-2016 - do tej

pory spłacono 24% kredytu - przyspieszenie spłaty rat kapitałowych od 2015 r.; 

-  bank  nr  2   -  saldo  5  273  068  zł  –  zaciągnięty  w  2011  r.  z  przeznaczeniem  na

sfinansowanie deficytu budżetu na 2010 r. – prolongata na okres 2014-2015 - do tej pory

spłacono zaledwie 3,65% kredytu - przyspieszenie spłaty rat kapitałowych od 2015 r.;

- bank nr 3 – saldo 3 297 646 zł – zaciągnięty w 2010 r. na sfinansowanie deficytu i spłatę

wcześniej zaciągniętych zobowiązań – do tej pory spłacono 27% kredytu - zwiększenie rat

kapitałowych od 2015 r. i skrócenie spłaty kredytu do 2022 r. zamiast 2025 r.;

- bank nr 4 - 144 000 zł - zaciągnięty w 2009 r. – spłacono 85% kredytu.

Struktura zaciągniętych pożyczek jest następująca:

- nr 1  – saldo 495 289  zł – ochrona zlewni rzeki Gąsawki etap II - do tej pory spłacono

75% kapitału;

- nr 2 – saldo 1 036 929 zł - termomodernizacja Przedszkola Miejskiego nr 1 i 2 oraz ZSP

nr 1 w Żninie) – do tej pory spłacono 9,7% kapitału.

Dług publiczny Gminy Żnin na 31.12.2014 r. wg projektu WPF na lata 2015-2025

wynosi  16 220 243,44  zł  uwzględniając  planowane do  zaciągnięcia  przychody  z  tytułu

czterech pożyczek na łączną kwotę 1 638 150,00 zł oraz po uwzględnieniu planowanych

rozchodów w roku  2015  w łącznej  kwocie  838 648,00  zł  na  dzień  31.12.2015  r.  dług

publiczny wynosi 17 019 745,44 zł. 

Po  wprowadzonych  autopoprawkach  do  projektu  budżetu  na  2015  r.  oraz  z

uwzględnieniem planowanej   restrukturyzacji  zadłużenia dług publiczny Gminy Żnin na
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31.12.2015 r. powinien wynosić 14 683 533,44 zł.  Powyższe oznacza zmniejszenie  kwoty

długu na dzień 31.12.2015 r. w stosunku do planowanej w projekcie WPF na lata 2015-

2025 o kwotę  2 336 212,00 zł.  Zmiany kwot  planowanych na dany rok spłat  kredytów

zostaną  wprowadzone  do  WPF  Gminy  Żnin  na  lata  2015-2025  po  uzyskaniu  zgody

banków kredytujących na zmiany harmonogramów spłat.

Ponadto  Burmistrz  przedstawił  informację   na  temat  stanu  realizacji  strategicznych

inwestycji ujętych w projekcie budżetu Gminy Żnin na 2015 r.

1. Budowa sali gimnastycznej przy SP Nr 2 w Żninie:

• w dniu 23.05.2012 r. Burmistrz Żnina zwrócił się do Marszałka Województwa

Kujawsko-Pomorskiego  o  dofinansowanie  budowy  pełnowymiarowej  sali

gimnastycznej w Żninie;

• w  dniu  7.02.2013  r.  Burmistrz  Żnina  poprosił  Marszałka  Województwa

Kujawsko-Pomorskiego o środki  na inny cel  (budowa kortów i  zadaszenia

trybuny na terenie Miejskiego Ośrodka Sportu) ze względu na przesunięcie

planów budowy sali gimnastycznej na rok 2014;

• w  dniu  05.05.2014  dokonano  oszacowania  programu  funkcjonalno-

użytkowego  wraz  z  koncepcją  architektoniczną  dotyczącą  budowy  hali

widowiskowo-sportowej przy ulicy Wandy Pieniężnej w Żninie. Oszacowano

średni koszt usługi na kwotę netto 39.500,00 zł;

• w  dniu  16.05.2014  przeprowadzono  negocjacje  cenowe,  do  których

zaproszono  Zakład  Inżynierii  Środowiska  Jacek  Miklas.  W  negocjacjach

wzięli udział: Aleksandra Nowakowska, Andrzej Kurek, Jerzy Krynicki, Jacek

Otto i Jacek Miklas. W wyniku negocjacji ustalono cenę netto opracowania

programu funkcjonalno-użytkowego w wysokości 39.000,00 zł;

• w dniu 9.06.2014 r. zawarto umowę  Nr BF.272.77A.2014 pomiędzy Gminą

Żnin,  a  Jackiem  Miklasem  prowadzącym  działalność  gospodarczą  pod

nazwą Zakład Inżynierii Środowiska na opracowanie programu funkcjonalno-

użytkowego wraz z koncepcją  architektoniczną  budynku hali widowiskowo-

sportowej  przy  ul.  Wandy  Pieniężnej  w  Żninie.  Opracowany  program

obejmować  będzie  zagadnienia  związane  z  zapewnieniem  standardu

energetycznego budynku określonego w programie LEMUR - finansowanie

energooszczędnych budynków użyteczności publicznej NFOŚiGW;

• całkowita  wartość  robót  netto  wynikająca  z  przygotowanej  koncepcji  to

10 162 601, 63 (12 500 000,00 brutto);
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• w budżecie Gminy Żnin na 2015 rok na budowę sali gimnastycznej przy SP 2

w Żninie zabezpieczono środki w wysokości 2 490 750,00 zł;

• w  projekcie  budżetu  stwierdzono,  że  montaż  finansowy  przewiduje

dofinansowanie  w  30%  z  Urzędu  Marszałkowskiego  (Fundusz  Rozwoju

Kultury Fizycznej) oraz 50% dotację z NFOŚIGW. Na wkład własny planuje

się zaciągnąć pożyczkę z NFOŚiGW. Przy czym nabór wniosków w 2014 r.

został zamknięty, a na 2015 r. nie został jeszcze ogłoszony. 

W związku z powyższym, biorąc pod uwagę  złożony mechanizm finansowania i

niewielki  stopień  realizacji,  zachodzi  duże  prawdopodobieństwo  nie  zrealizowania

powyższej inwestycji. 

Co  do  programu  funkcjonalno-użytkowego  dodał,  że  dokonali  analizy  tego  programu.

Wszyscy jesteśmy zgodni, że hala przy SP nr 2 powinna powstać. Tą inwestycję mamy

zamiar realizować.  Nasze wątpliwości  od samego początku budziła kwota inwestycji  tj.

12,5 mln zł. Dla porównania hala przy I LO w Żninie była wybudowana za znacznie niższą

kwotę. Według naszych wyliczeń m² tej inwestycji kosztowałby 5,5 tys. zł. Jeżeli chodzi o

program Lemur to gwarantuje on wsparcie w formie dotacji, ale dotyczy do 1000 zł za m².

W tym kształcie ta inwestycja jest nie do przyjęcia, żeby ją realizować. Na pewno jednak

rozpoczniemy prace z udziałem również Państwa Radnych, duże doświadczenie ma Pan

Przewodniczący  Andrzej  Kurek,  który  praktycznie  od  początku  uczestniczył  w

przygotowaniach  tej  inwestycji.  Po  przyjęciu  tego  budżetu  usiądźmy  wspólnie  i

zastanówmy się nad taka halą, która musi powstać. Ta hala obecna przy SP nr 2 powoli

zaczyna  tracić  standardy,  a  po  drugie  jest  tam  duża  liczba  uczniów  i  ta  hala  nie

zabezpiecza w pełni zajęć z wychowania fizycznego.  Myślę, ze budowa wielkie hali pod

koncerty,  wiece  itp.  nas  nie  stać.  Poza  tym  dużym  mankamentem  były  miejsca

parkingowe, a właściwie ich brak. 

2. Termomodernizacja budynku Publicznego Gimnazjum n r 1 w Żninie:

• w  grudniu  2013  r.  została  opracowana  szczegółowa  dokumentacja  techniczna

zawierająca:  projekt  budowlany,  kosztorys  inwestorski,  przedmiar  robót,

specyfikację  techniczną  wykonania  i  odbioru  robót  budowlanych.  Dokumentacja

została przygotowana przez Zakład Inżynierii  Środowiska Pana Jacka Miklasa z

siedzibą w Inowrocławiu;

• w lipcu 2013r. opracowany został również audyt energetyczny dla zakresu objętego

opracowaniem;

• w dniu 12.05.2014r. Gmina Żnin wystąpiła do Starostwa Powiatowego w Żninie ze

zgłoszeniem  zamiaru  rozpoczęcia  robót  budowlanych  wraz  z  niezbędną
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dokumentacją.  Zgłoszenie  to  zostało  przyjęte  i  decyzją  o  sygnaturze

UA.6743.300.2014  nie  wniesiono  sprzeciwu  co  do  realizacji  zadania

inwestycyjnego;

• w  zakres  robót  wychodzi:  docieplenie  ścian  zewnętrznych,  docieplenie

stropodachów,  wymiana  stolarki  okiennej  i  drzwiowej  oraz  wymiana  instalacji

grzewczej;

• wartość robót budowlanych oszacowano na 2.482.597,02 zł brutto.

Wniosek o dofinansowanie inwestycji:

• wniosek  został  złożony  w  dniu  18  lipca  2014  r.  w  konkursie  Nr  RPOWKP

124/II/2.3/2014, w ramach działania  2.3 Rozwój infrastruktury w zakresie ochrony

powietrza,  Oś  Priorytetowa 2.  Zachowanie  i  racjonalne  użytkowanie  środowiska

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  na

lata 2007-2013;

•  w dniu 19.09.2014 r. Urząd Marszałkowski przesłał informację o uchybieniach we

wniosku projektu RPKP.02.03.00-04-045/14;

• w dniu 1.10.2014 r. Gmina Żnin składa pierwsze uzupełnienia do wniosku;

• w dniu 17.10.2014 r. (wpływ 22.10.2014) Urząd Marszałkowski skierował wniosek

do uszczegółowienia dokumentacji projektowej w zakresie informacji niezbędnych

do oceny merytorycznej. Chodziło o B 3.1 „Stopień, w jakim projekt przyczynia się

do ograniczenia strat ciepła”.

•  w dniu 24.10.2014 r. Gmina Żnin uzupełniła wymagane informacje do wniosku;

• z  informacji  pozyskanych  od  pracownika  Urzędu  Marszałkowskiego  w  Toruniu

(02.01.2015)  ocena  wniosku  o  przyznanie  pomocy  ze  strony  Urzędu

Marszałkowskiego zostanie rozstrzygnięta w styczniu 2015 r.

Następnie Burmistrz przedstawił następujące wnioski końcowe:

1. Zaproponowany  do  realizacji  projekt  budżetu  Gminy  Żnin  na  2015  r.  nie  jest

budżetem  gwarantującym  rozwój  gminy.  Zakłada  on  dług  w  wysokości

17.019.745,44 zł na koniec 2015 r., który obejmuje 4 kredyty i 6 pożyczek.

2. Zawieszenie  spłat  kredytów na  lata  2014-2016  świadczy  o  utracie  kontroli  nad

zarządzaniem długiem. Jest to przejaw braku dbałości o finanse publiczne, wyraz

nieodpowiedzialności za gminę i niegospodarności, co w nadchodzącej przyszłości

może znacznie utrudnić pozyskiwanie środków unijnych.
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3. Kontynuacja  dotychczasowej  polityki  finansowej  w  Gminie  Żnin  mogłaby

doprowadzić  do  zapaści  finansowej  wskutek  niespełnienia  ustawowych  limitów

obsługi zadłużenia, co uniemożliwiłoby uchwalenie budżetu w kolejnych latach, a w

rezultacie  skutkować  wprowadzeniem  zarządu  komisarycznego.  Zwróciła  na  to

uwagę  Regionalna Izba Obrachunkowa orzekając, że: „[…] relacja dla roku 2017

jest  na  granicy  spełnienia,  co  będzie  wymagało  dużej  dyscypliny  w  realizacji

budżetu tak, aby ustawowe limity obsługi długu nie zostały naruszone”

4. W związku z zastaną sytuacją finansów publicznych Gminy Żnin na koniec 2014 r.

konieczne  staje  się  wprowadzenie  autopoprawek  Burmistrza  Żnina  do

zaproponowanego budżetu na 2015 rok. W pierwszej kolejności niezbędne będzie

oddłużenie Gminy w latach 2015-2016, co poprawi jej wiarygodność kredytową, w

konsekwencji  ułatwi  dostęp  do  tańszych  zewnętrznych  źródeł  finansowania

koniecznych  do zwiększenia  poziomu inwestycji  i  przyspieszenia  wejścia  Gminy

Żnin  na  ścieżkę  rozwoju  społeczno-ekonomicznego.  Pierwsze  efekty

restrukturyzacji finansów publicznych powinny być zauważalne w 2017 roku.

5. Skutkiem  zmian  dług  Gminy  Żnin  na  koniec  2015  r.  powinien  wynieść  około

14.683.533,44  zł  zamiast  zaplanowanych  17.019.745,44  zł,  czyli  powinien  ulec

zmniejszeniu o około 2.336.212,00 zł, natomiast deficyt budżetowy Gminy Żnin na

koniec  2015  r.  powinien  wynieść  około  498.150,00  zł  zamiast  zaplanowanych

1.638.150,oo zł, czyli powinien ulec zmniejszeniu o 1.140.000,00 zł.

6. Tylko  wejście  na  ścieżkę  rozwoju  poprzez  m.in.  zwiększenie  wydatków  na

inwestycje  przyczyni  się  do  pobudzenia koniunktury  w gospodarce lokalnej oraz

zmniejszenia  bezrobocia,  co  w  rezultacie  spowoduje  zwiększenie  dochodów

budżetu w przyszłości, a tym samym umożliwi skuteczniejsze zaspokajanie potrzeb

ogółu mieszkańców Gminy Żnin.

Pomimo  bardzo  trudnych  warunków  finansowych  podejmujemy  ryzyko  i  trud

realizacji inwestycji od dawna oczekiwanych do realizacji przez Mieszkańców Gminy

Żnin.

Informacja Burmistrza Żnina 
na temat przewidzianych do realizacji zada ń inwestycyjnych po uwzgl ędnieniu

autopoprawek
do projektu bud żetu Gminy Żnin na 2015 r.

1
FS-15 Wykonanie chodników i poboczy dróg gminnych we wsi 
Kaczkówko

Fundusz 
Sołecki
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2

FS-15 Wykonanie chodnika na odcinku drogi gminnej do boiska 
wiejskiego w Wenecji

Fundusz 
Sołecki

3
Modernizacja odcinka drogi gminnej Podobowice- Ustaszewo III 
etap  

4

Przebudowa odcinka drogi gminnej Rydlewo-Żnin  III etap (odcinek 
ul. Szkolnej; projekt i deszczówka)

 
5 Przebudowa ulicy Konopnickiej w Żninie  

6
Budowa przepompowni ścieków przy budynkach mieszkalnych w 
Słębowie  

7 Wykup gruntów  

8
FS-15 Budowa "Przystanku dla rekreacji" przy drodze gminnej w 
Skarbienicach

Fundusz 
Sołecki

9

FS-15 Utwardzenie części terenu przy świetlicy wiejskiej w 
Sulinowie kostką brukową - II etap Fundusz 

Sołecki

10
FS-15 Wykonanie chodnika przy blokach wielorodzinnych w 
Brzyskorzystewku

Fundusz 
Sołecki

11 Infostrada Pomorza i Kujaw  

12
Budowa monitoringu w obszarze rewitalizacji miasta Żnina - I etap  

13 Zakup tablic interaktywnych  

14 Zakup środków trwałych (komputery) w Urzędzie Miejskim w Żninie  

15

FS-15 Oznakowanie kierunkowe nieruchomości zabudowanych we 
wsi Podgórzyn Fundusz 

Sołecki

16
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie województwa 
kujawsko-pomorskiego  

17 Zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego  

18 Termomodernizacja budynku Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Żninie  

19
Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej w ulicy Zielnej w Żninie 
- I etap  

20

FS-15 Budowa zadaszenia służącego rekreacji codziennej 
mieszkańców w Wilczkowie Fundusz 

Sołecki

21

FS-15 Wykonanie utwardzenia pod zadaszeniem obiektu 
użytkowego służącego rekreacji codziennej mieszkańców 
Brzyskorzystewka Fundusz 

Sołecki

22

FS-15 Budowa zaplecza socjalno-kuchennego przy świetlicy 
wiejskiej w Wójcinie - II etap Fundusz 

Sołecki

23
FS-15 Wykonanie wiato-werandy przy świetlicy w Bożejewiczkach - 
II etap

Fundusz 
Sołecki
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Dotacja dla  Muzeum Ziemi Pałuckiej- pierwsze wyposażenie 
Muzeum Kolei Wąskotorowej w Wenecji

 

25
Dotacja dla  Muzeum Ziemi Pałuckiej - zakup Żnińskiej Kolei 
Powiatowej w Żninie  

26
Budowa sali gimnastycznej przy SP Nr 2 w Żninie  

27
FS-15 Budowa boiska do koszykówki w Podgórzynie - III etap Fundusz 

Sołecki

28
FS-15 Budowa otwartej siłowni zewnętrznej w Januszkowie Fundusz 

Sołecki

29
FS-15 Doposażenie boiska sportowego w kosiarkę samojezdną w 
Białożewinie

Fundusz 
Sołecki

30

FS-15 Doposażenie boiska wiejskiego w kosiarkę samojezdna 
(traktorek) w Murczynie Fundusz 

Sołecki

31
FS-15 Doposażenie placu zabaw w Uścikowie w dodatkowe 
elementy

Fundusz 
Sołecki

32
FS-15 Siłownia zewnętrzna na placu zabaw w Słębowie Fundusz 

Sołecki

33
FS-15 Wyposażenie placu zabaw w Wawrzynkach w dodatkowe 
elementy

Fundusz 
Sołecki

Informacja  Burmistrza Żnina 

na temat innych przedsi ęwzięć planowanych do realizacji na 2015 r.

I. WSPÓŁPRACA Z  PRZEDSIĘBIORCAMI

1. Powołanie  Forum  Lokalnego  Biznesu  jako  nieformalnej  organizacji  skupiającej

przedsiębiorców z terenu gminy Żnin.

(Platforma  dyskusji  o  szansach  i  barierach  lokalnej  przedsiębiorczości,

możliwościach jej wsparcia. Kluczowym zadaniem Forum jest budowa wzajemnych

relacji i wymiany doświadczeń pomiędzy przedsiębiorcami, przedstawicielami władz

samorządowych i sektorem finansów)

2. „Przedsiębiorca roku w gminie Żnin” – opracowanie regulaminu konkursu. 

II. ROZWÓJ TURYSTYKI

1. 2015 r. – rewitalizacja parku między ulicami Kościuszki – Sienkiewicza

(nasadzenia  roślin,  rozwiązanie  problemu  ze  zbierającą  się  wodą  w  okolicy
parkingu, modernizacja ciągów komunikacyjnych w kierunku ulicy Szpitalnej)

2. Zagospodarowanie Małego Jeziora Żnińskiego I etap.
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- rewitalizacja parku nad jeziorem 

- przygotowanie miejsca na kąpielisko (oczyszczenie zbiornika wodnego, podjęcie 

  rozmów w sprawie budowy molo) 

- podjęcie działań w sprawie likwidacji przeszkody na szlaku wodnym Żnin-Wenecja

  (linia wysokiego napięcia)

3. Zagospodarowanie Dużego Jeziora Żnińskiego I etap

- uporządkowanie terenu wokół jeziora

4. Budowa  systemu  ścieżek  rowerowych  (rozpoczęcie  prac  planistycznych)  i
oznaczenie istniejących.

III. DZIAŁANIA WSPIERAJ ĄCE DIALOG SPOŁECZNY

1. Wprowadzenie „Inicjatywy Uchwałodawczej Mieszkańców Gminy Żnin.

(przygotowanie projektu zmian w Statucie Gminy Żnin)

2. Utworzenie Rady Sołtysów jako organu doradczego burmistrza.

3. Podjęcie działań w zakresie odtworzenia zlikwidowanych Rad Osiedli.

4. Przeniesienie dożynek gminnych na wieś.

IV. WSPARCIE DLA ORGANIZACJI POZARZ ĄDOWYCH

1. Utworzenie Centrum Organizacji Pozarządowych I etap

(wskazanie siedziby, odnowienie pomieszczeń i ich doposażenie w meble, ustalenia
w zakresie dostępności dla poszczególnych organizacji)

V. EDUKACJA

1. Analiza  wydatków  oświatowych,  przygotowanie  propozycji  w  zakresie
restrukturyzacji oświaty.

VI. KULTURA

1. Ocena usytuowania pomników na terenie Żnina 2015

(w powiązaniu z planowanym na 2015 rok Programem Ochrony Zabytków) 

2. Rozpoczęcie  imprezy  promującej  kuchnię  pałucką  –  2015????  –  biesiada
pałucka/wesele pałuckie (w razie niepogody sala w Gimnazjum)

VII. SPORT

1. Budowa sali gimnastycznej przy SP 2 – etap I
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(szczegółowa analiza dokumentacji, podjęcie działań w celu realizacji inwestycji)

VIII. ZRÓWNOWAŻONY ROZWÓJ

1. Analiza  planów  remontowych  drogi  wojewódzkiej  251  (konsultacje  w  sprawie
możliwości budowy ronda na skrzyżowaniu ulic Mickiewicza i Dworcowej w Żninie)

2. Wieloletni plan remontów dróg, mostów, chodników w Gminie Żnin.

IX. POLITYKA SPOŁECZNA

1. Karta Dużej Rodziny w Gminie Żnin 

(opracowanie regulaminu korzystania z Karty, włączenie instytucji kultury, sportu i
innych oraz lokalnych przedsiębiorców do programu)

2. Powołanie  komisji  d.s.  naboru  do  robót  publicznych  i  prac  interwencyjnych  w
oparciu o jasne i równe dla wszystkich kryteria.

X. EFEKTYWNY URZĄD

1. Likwidacja długich kolejek do burmistrza.

2. Budowa strony www Gminy Żnin.

3. Uruchomienie  procedur  konkursowych  przy  naborze  na  wolne  stanowiska
urzędnicze.

4. Likwidacja kominów płacowych w urzędzie miejskim i jednostkach.

XI. INNE

1. Konsultacje  z  przedsiębiorcami  z  centrum  Żnina  (ul.  Śniadeckich)  w  sprawie
uruchomienia jarmarku żnińskiego w miejsce targowiska.

2. Zakup koszy na śmieci.

3. Sprawdzenie i uporządkowanie odpłatności za psy wywożone do schroniska.

4. Wyznaczenie miejsc wychodzenia z czworonogami i zainstalowanie przyborników
do sprzątania.

Dodatkowo zostaną  zrealizowane przedsięwzięcia zaproponowane dla Mieszkańców

na 2015 rok przez instytucje kultury: Żniński Dom Kultury, Miejską i Powiatową Bibliotekę

Publiczną oraz Muzeum Ziemi Pałuckiej oraz instytucje kultury fizycznej: Miejski Ośrodek

Sportu oraz organizacje pożytku publicznego.

Ponadto stwierdził, że to co dziś można zrobić to przyjąć te autopoprawki i trzymać kciuki

by  te  przedstawione  założenia  zostały  pod  koniec  roku  zrealizowane.  Czy  zostaną

zrealizowane to trudno powiedzieć, gdyż podlegamy pewnym procesom ekonomicznym.

Naszym celem jest  oddłużenie gminy w taki  sposób by założone przedsięwzięcia były
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realizowane.  

Co do kwestii ul. Polnej to byłem tam wielokrotnie. Jest to inwestycja zawieszona, ale z

niej nie rezygnujemy. Mam nadzieję, ze po wyjaśnieniu spraw własnościowych będziemy

mogli przejść do realizacji tego zadania.  

Te zmiany mają  się  przyczynić  do przygotowania na nowe rozdanie unijne.  Te zmiany

mają spowodować, abyśmy w okresie  rozdania środków unijnych mogli o nie aplikować.

Bez środków własnych nie jesteśmy partnerami do rozmów z inwestorami. Bezrobocia w

Gminie  nie  zlikwiduje  się  przez to,  że przyprowadzi  się  za  rękę   ludzi  do dyrektorów

jednostek  by  ich  zatrudnili.  Tak  się  nie  likwiduje  bezrobocia.  Bezrobocie  likwidują

przedsiębiorcy. Dlatego też musimy być przygotowani, by móc im coś zaoferować. 

Nie ma dziś odwrotu, jesteśmy pod ścianą. Powinniśmy w latach 2015-2016 prowadzić

oszczędności,  by w latach 2017-2018 wejść  na ścieżkę  rozwoju.  W 2017 roku ludzie,

którzy  nie  mają  mieszkania  chcą  widzieć  realną  szansę  na  budowę  budynku

komunalnego.  Poza  brakiem pracy,  jest  to  największy  problem w naszej  gminie.  Tego

oczekuje znaczna grupa mieszkańców. 

Co do instytucji kultury i sportu i proponowanych tam oszczędności zapewnił, że żadna z

tych instytucji z tego powodu nie upadnie. Na pewno nie jestem samobójcą  i nie będę

niszczył  wieloletniej  działalności  szefów tych  placówek.   W trakcie  roku  budżetowego

każda  jednostka,  która  zostanie  dotknięta  procesem  oszczędnościowym  będzie  pod

wnikliwą obserwacją.   

Liczę bardzo na mądrość, rozsądek i zwracam się z prośbą o ratunek dla tej gminy przed

dalszym popadaniem w zadłużenie się. Nie mamy scenariusza innego jak wprowadzenie

tych koniecznych  zmian.  Zaufajcie  nam, dajcie  nam tę  szansę.  My mamy plan,  moim

zdaniem dobry plan działania. Co do wątpliwości to  one są codziennie i nie pozbędziemy

się  ich  przez  cały  proces  restrukturyzacji.  Modyfikacja  i  korekta  to  będą  procesy

towarzyszące nam.  Raz jeszcze proszę o poparcie tych zmian, gdyż według mnie jest to

jedyny słuszny kierunek działania. Dziękuję. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o przedstawienie opinii Regionalnej

Izby  Obrachunkowej  w  Bydgoszczy  o projekcie  uchwały  budżetowej  oraz  o  projekcie

uchwały w sprawie WPF.

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – w imieniu Burmistrza odczytała opinię Regionalnej
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Izby  Obrachunkowej  w  Bydgoszczy  o projekcie  uchwały  budżetowej  oraz  o  projekcie

uchwały w sprawie WPF, które stanowią załączniki nr 5 i nr 6 do protokołu.

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –  poprosił  o  zabranie  głosu

Przewodniczącego Komisji budżetu i Gospodarki o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i

Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej.

Przewodnicz ący Komisji bud żetu i Gospodarki Adam Kowalewski –  odczytał opinię

Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej, która stanowi załącznik nr

7 do protokołu. 

Następnie dodał, że ta opinia nie była opinią przegłosowaną jednogłośnie. Na Komisji były

rozpatrywane wszystkie wnioski. Komisja wnioskowała o ich ujęcie w projekcie budżetu. Z

tego co widzimy Pan Burmistrz poza jednym wnioskiem, pozostałych nie uwzględnił  w

projekcie. Mogę powiedzieć osobiście, że głosowałem za uwzględnieniem tych wniosków,

gdyż według mnie były rozsądne i były kompromisem  wprowadzenia programu mniej na

konsumpcję  a  więcej  na  inwestycje.  Oszczędzanie  na  kulturze,  na  sporcie  bez

oszczędności na administracji w urzędzie mnie do końca nie  przekonuje. 

Radny  Lucjan  Adamus  –  powiedział,  że  wnioskowane  przez  Pana  Burmistrza

ograniczenia  w  projekcie  budżetu  na  2015  rok  były  uzasadniane  koniecznością

wprowadzenia oszczędności, ponieważ zagrożona jest płynność finansowa gminy poparta

uwagą  w  opinii  RIO  w  Bydgoszczy  o projekcie  uchwały  budżetowej  oraz  o  projekcie

uchwały w sprawie WPF. Wynika z niej, że w danych ujętych w WPF, że w każdy roku

objętym  prognozą   Gmina  zachowa  limit   obsługi  zadłużenia  określony  w  relacji

wskazanym w art, 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. Skład Orzekający zwraca

jednak uwagę, że realizacja dla roku 2017 jest na granicy spełnienia co będzie wymagało

dużej dyscypliny w realizacji  budżetu tak,  aby  ustawowe limity obsługi  długu nie były

naruszone.  W celu  określenia  wskaźnika  spłaty  zobowiązań  dla  roku  2017  brane  pod

uwagę są dane z roku 2014, 2015 i 2016.  Część deficytu miała być pokryta pożyczkami,

których ostatecznie  gmina nie zaciągnęła.  Ponadto w 2014 roku podwyższone zostały

dochody ze sprzedaży majątku. Kolejna uwaga dotyczy zawieszenia spłaty kredytów na

lata 2014-2016 jako przejaw braku dbałości o finanse publiczne oraz niegospodarność. To

właśnie dbałość o finanse Gminy spowodowała zawieszenie spłaty kredytów na lata 2014

– 2016.  Przesunięto terminy kredytów z najniższym oprocentowaniem. Takie działanie

pozwoliło  na  wygospodarowanie  wolnych  środków,  które  będą  wkładem  własnym  na
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pozyskiwanie środków w nowej perspektywie unijnej  2014 – 2020.   Wprowadzenie w

2015  roku  zadań  inwestycyjnych  finansowanych  z  pożyczek  z  funduszu  ochrony

środowiska  miało  na  celu  zwiększenie  wolnych  środków,  ponieważ  są  one  w  30%

umarzalne  a  oprocentowanie  wynosi  zaledwie  3%.  Źródeł  rozwoju  gminy  nie  należy

szukać  w  cięciu  wydatków  na  kulturę,  sport,  stowarzyszenia,  ale  na  zwiększeniu

dochodów. W takim kierunku przede wszystkim powinny iść działania Pana Burmistrza. 

Radna Maria Bło ńska -  powiedziała, że obecnie zadłużenie samorządów w Polsce jest

na poziomie 70 mld zł. Żeby wykorzystać 107 mld zł z Brukseli potrzeba 60 mld zł wkładu

własnego.  Tu  należy  podkreślić,  że  samorządy  bez  kredytów  nie  będą  w  stanie

wykorzystać  środków  unijnych  i  skutecznie  kreować  polityki  rozwojowej.  Jakie  są

podejmowane działania? Związek Powiatów Polskich proponuje zawieszenie stosowania

indywidualnego  wskaźnika  zadłużenia  do  2020  roku.  Można  by  zmienić  algorytm

zadłużenia   poprzez  obniżenie  wkładu  do  projektów  unijnych  do  poziomu  30%  lub

wypuścić  obligacje  komunalne.  Nasza  Gmina  podobnie  jak  inne  gminy  w  Polsce

pozyskując  środki  unijne  z  poprzedniego  rozdania   musiała  zaciągnąć  kredyty.

Wsłuchiwałam się w opinię RIO i wynika z niej, że nie ma tutaj zagrożeń. Zachowany jest

limit długu. 

Następnie  odniosła  się  do sprawy stowarzyszeń.  Otóż  w  proponowanej  autopoprawce

przez  Pana  Burmistrza  zmniejsza  się  środki  na  dotacje  na  dofinansowanie  zadań

zleconych organizacjom prowadzącym  działalność pożytku publicznego o 175.400,00 zł.

Dotacja dla stowarzyszeń w zakresie oświaty ma wynosić 200 tys. zł, odejmuje się 15 tys.

zł, ochrony zdrowia 5 tys. zł, w zadaniach na rzecz osób w wieku emerytalnym  5 tys. zł,

zmniejsza się o 5 tys. zł. W zakresie turystyki, o której Pan Burmistrz mówił, że uważa za

priorytet zdejmuje się też 5 tys. zł i zostaje 5 tys. zł. Uzasadnia się to tym, że zwiększy się

przez to konkurencyjność i jakość. Jak Pan Burmistrz wyobraża sobie podjęcie działania

przez stowarzyszenie, które dostanie 100 zł lub 200 zł dotacji? W Żninie jest kilkadziesiąt

stowarzyszeń  i  większość  z  nich  działa  aktywnie.  Gdzie  tu  wspomniana  jakość,  bo

konkurencyjność  była  zawsze.  Pan  Burmistrz  odnosi  się  również  do  inicjatywy

obywatelskiej,  zachęcając  mieszkańców  do  działania,  a  formalnie  poprzez  cięcia  w

budżecie blokuje potencjał jaki drzemie w organizacjach pozarządowych. Projekty pisane

przez  te  organizacje  najczęściej  związane  są  z  profilaktyką  czynną.  Są  to  zawody

sportowe,  obozy  sportowe,  turnieje,  programy  zdrowotne,  edukacyjne  i  wiele  innych.

Często  są  to  działania,  które  bardzo  wspomagają  MOPS.  Czyli  stowarzyszenia

dostrzegają  potrzebę  wspierania Gminy Żnin. Myślę,  że niezasadne jest porównywanie

tutaj do Powiatu, gdyż Powiat ma zupełnie inną specyfikę. 
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Kolejna sprawa to fundusz sołecki. W Polsce fundusz sołecki uchwaliło 60 gmin. Działają

on od 5 lat. U nas co roku jest naliczany, a zachętą jest państwowa refundacja wydatków.

W 2013 roku  było to od 10% -30%, natomiast w 2014 roku było to od 20%-40% zwrotu.

Zapytała ile gmina Żnin otrzyma zwrotu za 2014 rok? Odnośnie funduszu wprowadzono w

ustawie  poprawkę,  która  pozwala  na  zmianę  przyjętego  zadania  w  trakcie  roku

budżetowego. Fundusz mobilizuje Rady, grupy inicjatywne  do działania. Daje możliwość

pewnej samorządności. Liczy się  głos mieszkańców ich decyzje i potrzeby. Dlatego też

Rada Miejska co roku uchwalała fundusz sołecki widząc gospodarność sołectw, a przed

wszystkim wprowadzanie małych inwestycji. 

Radny Jerzy Krynicki -  powiedział, że miło się słuchało jak to Burmistrz mówił, że mamy

bardzo dobrą kulturę i sport i to bardzo cieszy. Jednak, aby działać to potrzebny do tego

jest spokój. Nic tak nie daje spokoju jak zapewnienie bytu. Rozumiem, że Pan Burmistrz

ma swoje  wizje  co do  oszczędności.  Popieram,  że jeśli  gdzieś  będą  oszczędności  to

będziemy  wspólnie  rozmawiali.  Z  kolei  proponowana  autopoprawka  powoduje

niepewność.  Pewne  zagrożenia  ekonomiczne  i  merytoryczne,  a  także  i  społeczne.

Proponuję  odwrócić  sytuację  i  zatwierdzić  to co było zapisane w pierwotnym projekcie

budżetu na 2015 rok, a później we wspólnych rozmowach będziemy szukali oszczędności.

W kwestii sportu stwierdził, że w projekcie budżetu nie ma środków na sport i jest to chyba

pierwszy raz od  momentu kiedy jestem tutaj radnym. W ostatnich latach nie była to duża

kwota  bodajże 120 tys.  zł.  W gminie  Żnin  sporo  jest  stowarzyszeń  sportowych,  które

działają prężnie. W gminach sąsiednich w Barcinie jest to kwota 300 tys. zł, w Janowcu

150  tys.  zł,  Rogowo  i  Gąsawa  około  120  tys.  zł.   Brak  środków  dla  nich  jest  nie

docenieniem tego co one robią, a robią bardzo dużo. 

Radny  Leszek  Kowalski  –  zapytał  czy  nie  warto  byłoby  zrobić  przerwy,  ponieważ

interpretacja poprzedniego budżetu i autopoprawek bardzo się różni. Teraz są używane

argumenty,  które  wcześniej  się  nie  pojawiały.  Proponuję  zatem  przerwę  by  móc

doprecyzować pewne rzeczy. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – rozumiem, że jest to wniosek formalny?

Radny Leszek Kowalski – tak

Burmistrz Robert Luchowski –  prosiłby jednak, aby dać możliwość odniesienia się do

wypowiedzi Radnych co do projektu budżetu.

Radny Lucjan  Adamus -   uważa,  że  przerwa  teraz  jest  zbędna.  Jesteśmy na  takim

etapie, że należałoby prowadzić obrad dalej bez przerwy. 

Radny Ireneusz Starczewski  -  zgłaszam wniosek formalny by Burmistrz się  najpierw

odniósł do wypowiedzi radnych odnośnie budżetu na 2015 rok. 
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz  Koziełek  –  proszę  zatem Pana Burmistrza,  aby się

odniósł do uwag radnych odnośnie poprawek do budżetu na 2015 rok. 

Burmistrz Robert Luchowski –  oddam głos mojemu doradcy Panu Markowi Gałązce.

Doradca Burmistrza  dr Marek Gał ązka – odnosząc się do zgłoszonych uwag, stwierdził

na wstępie, że na procesy ekonomiczne trzeba patrzeć w sposób długofalowy. Nie można

patrzeć na finanse naszej gminy przez pryzmat jednego roku. 

Odnośnie uwagi Pani Radnej Błońskiej o stanie finansów publicznych to w świetle raportu

Ministerstwa  Finansów  wykorzystanie  środków  unijnych  przez  jst  jest  zasadniczo

negatywnie oceniane. JST przyjęły jako zasadę, że za wszelką cenę trzeba się starać o te

środki unijne, jednak najnowsze raporty pokazują, że gminy wchodząc w środki unijne na

wyrost zaangażowały swoje środki własne. Wiele gmin jest bardzo mocno zadłużonych.

Stąd  też  zmiana  określenia  limitów zadłużenia.  Przejście  z  limitu  zadłużenia  60%  do

indywidualnego  limitu  zadłużenia,  który  wymusza  racjonalność  w  zakresie  finansów

publicznych.

Jeżeli  chodzi  o  wypowiedź  radnego  Adamusa  to  przy  całym  szacunku  dla  Pana

wieloletniego  doświadczenia,   przy  jednym  stwierdzeniu  jestem  bardzo  zdumiony,  a

mianowicie, że zawieszenie spłat kredytów jest przejawem dbałości o finanse gminy. Czy

to nie jest przypadkiem tak, ze w pewnym momencie utracono kontrolę nad zarządzaniem

długiem? Pytanie co spowodowało, że nie mogliśmy tych kredytów spłacać? Z wypowiedzi

radnego  Adamusa  wynikało,  że  zawieszono  te  spłaty  kredytów,  które  miały  niskie

oprocentowanie.  Otóż  proszę  pamiętać  że  żyjemy  w  warunkach  deflacyjnych.  Stopy

procentowe w Polsce są rekordowo niskie, więc mogę stwierdzić, że wszystkie kredyty są

na dobrych warunkach. 

Z kolei zgadzam się, że wzrost dochodów własnych gminy przyczyni się do jej pełnego

rozwoju.  W poprzednich latach dochody nominalne zbliżały się  w tempie zbliżonym do

poziomu  inflacji,  co  oznacza,  że  mieliśmy  stagnację  w  tym  zakresie.  Jestem  więc

przekonany, że  w poprzednich latach o jakimkolwiek rozwoju gminy nie możemy mówić.

Mam twarde dane ekonomiczne, a liczby nie  kłamią.  Jedynym sposobem zwiększania

dochodów gminy jest przejście z budżetu konsumpcyjnego na budżet inwestycyjny. Jest to

proces długofalowy i nie da się tego zrobić w jeden rok. Stąd propozycje przedstawione

przez Burmistrza. 

Jeśli  mamy się  rozwijać  to musimy zwiększać  poziom inwestycji, gmina musi mieć taki

stopień  płynności  finansowej  by móc korzystać  ze  źródeł  finansowania.  Jeśli  chodzi  o

strategię  rozwoju,  którą  przygotowujemy to tak naprawdę  z  analiz wynika,  że jedynym

źródłem finansowania były kredyty. Istnieje wiele innych instrumentów finansowych, które
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co  do  zasady  są  tańsze.  M.in.  planujemy  wejść  na  rynek  obligacji  komunalnych,

finansowania hybrydowego. Żeby wejść na rynek obligacji komunalnych w odpowiednim

momencie tj. w 2017 roku, czyli w roku gdy nastąpi kumulacja rozdania środków unijnych

trzeba mieć jak najlepsze parametry jeśli chodzi o płynność finansową. To nam pozwoli

uzyskać zewnętrzne źródła finansowania po jak najniższym koszcie. Na dzisiaj obligacje

komunalne są tańsze od kredytów. Nie uważam, aby zaproponowane cięcia przez Pana

Burmistrza w kwocie ogólnej 1 mln zł rocznie były drastycznymi cięciami. Dotychczasowa

polityka finansowa była oparta na kredytach i tak naprawdę nie ma z tego materialnych

korzyści.  Złym  rozwiązaniem  jest  zaciąganie  kredytów  na  spłatę  już  zaciągniętych

kredytów. Nie ma to nic wspólnego z logiką ekonomiczną. To nie tyle my zarządzaliśmy

długiem  co  dług  zarządzał  nami.  Wszelkie  ustępstwa  co  do  proponowanych  przez

Burmistrza  autopoprawek  są  niemożliwe.  Pożaru  w  finansach  publicznych  nie  można

gasić  szklanką  wody tylko w sposób racjonalny podejść  do problemu.  Liczę  na to,  że

Burmistrz  i  Rada  będzie  wspólnym  partnerem  i  życzę,  abyśmy  od  tego  2017  roku

zaobserwowali wzrost dochodów własnych gminy Żnin. 

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szpek  –  odnośnie  wypowiedzi  radnego  Adamusa

powiedziała, że zgodnie z WPF na dzień dzisiejszy kwota wolnych środków to 1,7 mln zł.

Ponad 800 tys. zł jest wskazane jako źródło pokrycia rozchodów tego roku, pozostała jako

źródło pokrycia rozchodów w roku 2016. Bardzo dobrze, że one są, gdyż będziemy ich

bardzo  potrzebować jako źródło pokrycia rozchodów po zmianach.  Dodała, że obecne

oprocentowanie kredytów jest na niskim poziomie, ale chcemy poszukać jeszcze tańszych

korzystniejszych dla naszej gminy. W mojej ocenie nie jest również dbałością  o finanse

gminy zawieszenie spłaty zaciągniętych kredytów. 

Radny Lucjan Adamus – w nawiązaniu do wypowiedzi doradcy Burmistrza stwierdził, że

nie przekonał  go swoimi  argumentami.  Być  może studentów na uczelni  byłoby można

takimi argumentami przekonywać.  W naszym przypadku oprócz ekonomii  trzeba wziąć

pod uwagę inne czynniki.

Jeśli chodzi o obligacje komunalne to są one obciążone w granicach 1,5%, natomiast do

tego dochodzą koszty związane z przygotowaniem emisji tych obligacji. Uważam zatem że

są one droższe niż kredyty, które gmina ma zawieszone w spłacie. 

Była również mowa, że się nic nie działo przez ostatnie lata. Otóż wystarczy się rozejrzeć i

zobaczyć ile milionów złotych zostało zainwestowanych w infrastrukturę. 

Radny Ireneusz Starczewski  -   stwierdził,  że dotychczasowy system działania  gminy

polegał  na  konsumpcyjnym  przejadaniu  budżetów.  Nie  patrzono  na  to  by  rozwijać

gospodarkę,  turystykę,  by pozyskiwać  środki tylko zaciągano kredyty w celu spłaty już
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zaciągniętych.  Przecież  finanse  gminy  niczym się  nie  różnią  od budżetów domowych,

gdzie  przecież wydajemy tyle na ile nas stać.  

Radny Leszek Kowalski –  zapytał czy głosowanie nad poprawkami odbywać się będzie

łącznie czy każda poprawka będzie głosowana oddzielnie. Otóż z częścią autopoprawek

można się  zgodzić,  gdyż  są  mniej  społecznie  uciążliwe,  natomiast  co do innych mam

podzielone zdanie. 

d) głosowanie nad poprawkami do projektu

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –   zgodnie z paragrafem 60 ust.  5 statutu

gminy Żnin zaproponował, aby przeprowadzić   głosowanie łączne nad grupą  poprawek

Burmistrza do projektu budżetu. Zapytał czy są jakieś inne propozycje. 

Radny Leszek Kowalski –  zapytał czy nie byłoby jednak zasadnym, aby przeprowadzić

głosowanie oddzielnie nad każdą poprawką. Jest to mój wniosek, który prosiłby poddać

pod głosowanie. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec powyższego w pierwszej kolejności

poddał pod głosowanie propozycję dotyczącą   głosowania łącznego nad grupą poprawek

Burmistrza.

W głosowaniu udział wzięło  21 Radnych

Za było 20 Radnych

Przeciw był 1 Radny

Rada  poparła  wniosek  dotycz ący  głosowania  ł ącznego  nad  grup ą  poprawek

Burmistrza.

Następnie Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  poddał  pod  głosowanie

autopoprawki  zgłoszone  przez  Burmistrza  Żnina  do  projektu  uchwały  budżetowej.

(Autopoprawki wymienione enumeratywnie zostały przedłożone Radnym również w formie

pisemnej)

W głosowaniu udział wzięło  21 Radnych

Za było 3 Radnych

Przeciw było 15 Radnych

Wstrzymało się 3 Radnych

Rada odrzuciła przyj ęcie poprawek Burmistrza do projektu uchwały bud żetowej.
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f) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  w związku z tym, że poprawki Burmistrza

zostały przez Radę odrzucone proponuję przerwę na dostarczenie projektu uchwały, który

nie będzie uwzględniał tych poprawek. 

Wobec tego ogłosił  przerwę w obradach. 

Po przerwie -

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – powiedział, że przerwa w obradach będzie

musiała  potrwać  dłużej  z  uwagi  na  to,  że  konieczne  będzie  przygotowanie  nowego

projektu uchwały.  Odrzucając poprawki, odrzucone zostały również zmiany wprowadzone

na podstawie decyzji Wojewody, o których była mowa wcześniej. 

W związku z wyjaśnieniami proceduralnymi przerwa potrwa do godz. 14.30. 

Po przerwie - 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –   powiedział, że konsekwencją  odrzucenia

poprawek Burmistrza jest poddanie pod głosowanie projektu uchwały budżetowej, który

Radni otrzymali do 15 listopada 2014 r. 

Wobec powyższego odczytał treść projektu uchwały, a następnie zapytał czy są pytania.

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że w związku z błędami, które znajdują się w

uchwale budżetowej na rok 2015 i błędami rachunkowymi, które znajdują się w WPF-ie,

zgłaszam wniosek o 2 godzinną przerwę w celu poprawienia tych uchwał. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał jakie to są błędy.

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – są to nieprawidłowości i błędy rachunkowe, błędy

w klasyfikacji, o których szczegółowo czytałam w obydwu opiniach. W przypadku uchwały

budżetowej dotyczy to błędnej klasyfikacji zadania dotyczącego dofinansowania usuwania

azbestowych pokryć dachowych, natomiast w przypadku WPF – u dotyczy to  w uchwale

budżetowej  niepotrzebnie  wskazano,  że  nadwyżka  budżetowa  w  latach  2017-2025

zostanie przeznaczona na spłatę zaciągniętych zobowiązań. 

W zakresie wydatków majątkowych występują nieprawidłowości  dotyczące lat 2015-2016.

W związku z tym, że nie zostały poprawki przyjęte to zachodzi konieczność poprawienia

przez nas pierwotnej wersji uchwały budżetowej. 
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Radny Adam Kowalewski  –  zapytał  czy nie powinna być  ujęta  w dochodach zmiana

dotycząca obniżenia opłaty targowej.  Ponadto zapytał czy nie należałoby również ująć

przedstawianej dziś dotacji od Wojewody. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  powiedział, że Radni odrzucając poprawki

odrzucili również tę dotyczącą dotacji od Wojewody. 

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szpek  –   stwierdziła,  że  uchwała  podjęta  29  grudnia

zakładająca obniżenie opłaty targowej w I kwartale tego roku powinna znaleźć urealnienie

w tym źródle dochodu. Ponadto dotacja od Wojewody również powinna być wprowadzona

do  budżetu.  Państwo  odrzuciliście  te  autopoprawki  i  dopiero  na  kolejnej  sesji  będzie

możliwe ich wprowadzenie. W kwestii dotacji dotyczącej dodatku energetycznego to Pan

Burmistrz ma również kompetencje i może to wprowadzić w drodze zarządzenia. 

Radca  Prawny  Bogusław  Szymczak  –  wyjaśnił,  że  na  tej  samej  sesji  nie  można

podejmować  uchwał w tym samym przedmiocie, gdyż  zostanie to uznane przez organ

nadzoru jako działanie niezgodne z prawem. 

Radna  Maria  Bło ńska  –  nie  rozumie  dzisiejszego  zamieszania,  ponieważ  jeżeli  się

przygotowujemy do sesji to powinny być przygotowane materiały z autopoprawkami jak

również bez autopoprawek w wersji pierwotnej. Nie można przecież z góry zakładać, że te

autopoprawki będą przegłosowane. To nie ma nic wspólnego z demokracją. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek –  stwierdził ,ze budżet został zaopiniowany

pozytywnie z małymi uwagami co się  często zdarza. Zapytał mecenasa czy nie można

byłoby przegłosować tego budżetu z uwagami, a dopiero póżniej nanieść te uwagi RIO po

sesji. 

Radca Prawny Bogusław Szymczak –  wyjaśnił,  że przed poddaniem pod głosowanie

należałoby nanieść uwagi RIO do projektu budżetu i projektu dotyczącego WPF-u.

Wiceprzewodnicz ący Rady Andrzej Kurek –  skoro zatem były uwagi RIO i należało je

nanieść to uważa, że nie rozumie dlaczego tego nie poprawiono. Nie można było przecież

zakładać, że autopoprawki Burmistrza zostaną przyjęte. 

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –  wobec  powyższego  zarządził  2  godz.

przerwę na dokonanie zmian w projekcie budżetu i projekcie dotyczącym WPF-u i ujęcie w

nich uwag wskazanych przez RIO.

Po przerwie - 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –   odczytał projekt uchwały uwzględniający

uwagi wskazane przez RIO w Bydgoszczy. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  omówiła konsekwencje zmian jakie spowodowało
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naniesienie uwag wskazanych przez RIO do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy

Żnin na 2015 rok.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –   zapytał  czy są  pytania.  Pytań  nie było,

wobec tego poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych

Za było 17 Radnych

Przeciw 2 Radnych

Wstrzymało się  2 Radnych

Rada podj ęła uchwał ę  Nr IV/23/2015 w sprawie bud żetu Gminy Żnin na 2015 rok ,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

AD PKT 7 -  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy Żnin na lata 2015 – 2025. 

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  o  przedstawienie  zmian  w

projekcie uchwały.

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  omówiła  konsekwencje zmian jakie spowodowało

naniesienie  uwag  wskazanych  przez  RIO  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na lata 2015 – 2025. Przedstawiła kolejno

załączniki nr 1, 2 i 3 do WPF-u.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – odczytał treść projektu uchwały, a następnie

zapytał  czy  są  pytania.  Pytań  nie  było,  wobec  tego  poddał  projekt  uchwały  pod

głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych

Za było 19 Radnych

Wstrzymał się 1 Radny

Rada podj ęła uchwał ę  Nr IV/24/2015 w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Pr ognozy

Finansowej Gminy Żnin na lata 2015 – 2025 , która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części

nieruchomości stanowiących własność Gminy Żnin,  położonych w Żninie przy ul.
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Niedziałkowskiego.

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Burmistrza  o  uzasadnienie

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert  Luchowski  –  zwrócił  uwagę,  że na dzisiejszą  sesję  zaprosił  Panią

Urszulę Nawrocką oraz Pana Sławomira Chrośniaka, zatem jeżeli pojawią się jakiekolwiek

pytania,  to  poprosiłby  Pana  Przewodniczącego,  aby  oddał  głos  zaproszonym

pracownikom.  Już  wcześniej  rozmawialiśmy  odnośnie  mieszkańców  ul.

Niedziałkowskiego, którzy wnioskują o podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na

sprzedaż  części  nieruchomości,  z  przeznaczeniem  na  budowę  garaży  –  jest  to  14

obiektów,  a dokładniej  15 działek,  14 obiektów,  piętnasta  działka stanowi  1/14 udziału

nabywcy  przedmiotowej  nieruchomości.  Jeżeli  chodzi  o  uzasadnienie,  to  części

nieruchomości określone w uchwale stanowią własność Gminy Żnin. Dla przedmiotowego

terenu  wydana  została  decyzja  o  warunkach  zabudowy  dla  inwestycji  polegającej  na

budowie garaży murowanych. Zgodnie z ustaleniami decyzji wydzielono działki gruntowe

przeznaczone pod budowę garaży. W rozumieniu art. 25 ust. 2, w związku z art. 23 ust. 1

pkt 7 ustawy o gospodarce nieruchomościami Rada Miejska w Żninie może wyrazić zgodę

na sprzedaż  nieruchomości  wchodzących  w  skład  zasobu  nieruchomości  Gminy  Żnin.

Natomiast  jeżeli  chodzi  o  szczegóły  ww.  uchwały,  to  pracownicy  są  przygotowani  do

udzielenia wszelkich informacji. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – zapytał  czy ktoś  z Radnych chciałby się

odnieść do tego projektu uchwały. 

Radny Piotr Horka  – zapytał czy tylko mieszkańcy tej ulicy mogą  kupić te działki,  czy

osoby z zewnątrz także. 

P.O. Kierownika Wydziału O Ś Urszula Nawrocka –  powiedziała, że przetarg nie może

być  ograniczony,  prawo  do  udziału  w  przetargu  może  mieć  każdy,  kto  będzie  chciał

przystąpić.  Ustawa  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje  ograniczone  przetargi

tylko  w wypadku,  jeżeli  daną  nieruchomość  może nabyć  ograniczona ilość  nabywców.

Jeżeli np. działka nie ma dostępu do drogi i dotyczy to dwóch działek różnych właścicieli,

to  tylko  i  wyłącznie  wtedy  organizuje  się  przetarg  ograniczony,  dla  właścicieli

nieruchomości  sąsiednich,  ponieważ  ta  działka  nie  może  być  zagospodarowana  jako

samodzielna,   gdyż  nie  ma  dostępu  do  drogi.  W  pozostałych  przypadkach,  jeżeli

organizuje się przetargi, muszą to być przetargi ustne, nieograniczone. 

Radny Ireneusz Starczewski  – powiedział, że nie powinniśmy dzisiaj głosować nad takim

zapisem,  jaki  jest  zamieszczony  w  uchwale.  Po  pierwsze,  ta  działka  zupełnie  inaczej
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wygląda, niż jest pokazana. Taki system, który jest przedstawiony, spowoduje, że wjazd

będzie  od  strony  Skarpy,  co  jest  bardzo  niebezpieczne.  Mało  tego,  projekt  ulicy  jest

pokazany  w  ten  sposób,  że  przechodzi  przez  następną  nieruchomość,  która  jest

własnością  spółdzielni.  W  związku  z  tym  uważa,  iż  powinniśmy  głosować  nad

sformułowaniem, że wyrażamy zgodę  na sprzedaż  nieruchomości,  położonej  w Żninie,

będącej własnością  Gminy Żnin, stanowiącej działki o wymiarach… . Podkreślił,  że my

powinniśmy  w  taki  sposób  zagłosować.  Później  powinniśmy  stwierdzić  jak  te  garaże

miałyby być tam rozmieszczone. Wejdzie ich tam zdecydowanie więcej i wjazd powinien

być od strony ul. Niedziałkowskiego. W tej chwili nie ma możliwości wjazdu do garaży od

ul. Niedziałkowskiego. Jeżeli garaże pozostaną rozmieszczone tak jak w tej chwili są, to

bardzo  duża  działka  zostanie  po  środku.  Szkoda,  żeby  ta  działka  się  zmarnowała,  a

można by było pobudować znacznie więcej garaży.

 P.O. Kierownika Wydziału O Ś Urszula Nawrocka –  wyjaśniła, że nie jest to głosowanie

nad podziałem, gdyż ten podział został już dokonany na podstawie warunków wydanych

przez urbanistę. Chciała również zwrócić uwagę, iż wjazd od strony ul. Niedziałkowskiego

jest  niemożliwy,  ze  względu  na  to,  że  ta  działka  stanowi  własność  spółdzielni

mieszkaniowej. Działka 163/4 jest drogą - ulicą Niedziałkowskiego. Linia od strony działki

163  jest  granicą  działki  163,  z  której  zostały  wydzielone  te  garaże.  Dlatego  została

wydzielona działka 163/25, żeby zapewnić dojazd do działki, drogi publicznej. Ponieważ

od  tej  żółtej  linii  w  stronę  budynków jest  już  działka  stanowiąca  własność  wspólnoty

mieszkaniowej  i  spółdzielni  mieszkaniowej.  Przy ul.  Niedziałkowskiego  jest  blok,  gdzie

udziały  związane  z  lokalami  zostały  przekazane  właścicielom,  dlatego  też  wjazd  jest

zapewniony przez działkę 163/25 i za działką 163/16 jest zostawiona przestrzeń wolna na

wjazd.  Natomiast  działka  163/26,  która  biegnie  w  dół  jest  zostawiona,  aby  zapewnić

dojazd do działki kolejnej, znajdującej się za działką spółdzielni mieszkaniowej. Zaraz za

garażami  zaczyna się  teren  związany z  własnością  tego drugiego bloku.  Działka  o  nr

163/25  jest  własnością  Gminy  Żnin,  dla  której  została  wydana  decyzja  o  warunkach

zabudowy, pozwalająca na budowę budynku mieszkalnego, wielorodzinnego. Jest to tak

jakby rezerwa pod budowę bloku, gdyby była taka potrzeba. Żeby zapewnić dojazd do tej

działki,  aby  nie  trzeba  było  przejeżdżać  ty  wąskim  wjazdem,  gdyż  między  ul.

Niedziałkowskiego,  a  blokami  „Spomaszowskimi”  jest  kiepski  dojazd.  W  tym  celu

zapewnienia dojazdu z ul. Niedziałkowskiego  została zapewniona działka 163/26.

Radny Ireneusz Starczewski –  powiedział, że prawdopodobnie mówimy o czymś innym.

Nie wiemy  jak to wygląda w rzeczywistości i zgadujemy, albo coś innego się dzieje. Nie

wie,  czy pani Nawrocka mówi  tylko i  wyłącznie o danych z mapy, gdyż  rzeczywistość
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wygląda inaczej. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wyjaśnił, iż jeżeli  chodzi o rysunek, który

widzimy, to jest to podział geodezyjny. Nad podziałem geodezyjnym nie ma dyskusji. 

Radny Adam Kowalewski  – poprosił,  aby do uchwały został  na przyszłość  załączony

rysunek chociażby w formie „cyfrówki”. Drugi temat to sprzedaż działki. Zapytał czy może

to wszystko kupić tylko jedna osoba, czy będzie to robione w sposób jeden nabywca =

jedna działka. Zapytał czy można tak sprecyzować  §1, aby dać  szanse na zakup tych

działek większej ilości osób na bezpośredni zakup od gminy. Zapytał, czy pani inspektor

mogłaby  powiedzieć  na  ile  mógłby  zostać  wyceniony  ten  grunt.  Jaka  kwota  będzie

zakładana do budżetu. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił pana mecenasa o odpowiedź na

pytanie czy można połączyć  sprzedaż  tych działek z założeniem, że jeden nabywca =

jedna działka. 

Mecenas  Bogusław  Szymczak  –  zwrócił  uwagę,  iż  odpowiedź  padła  już  na  samym

początku,  że  jest  to  przetarg  nieograniczony,  w  związku  z  czym  nie  można  nikomu

ograniczyć  prawa do  udziału  w przetargu  kolejnej  działki.  Po  prostu  nie  mamy prawa

wykluczenia osoby, która ma ochotę być właścicielem więcej niż jednej działki. W sumie

całą działkę może wykupić jedna osoba, w postępowaniu przetargowym na pojedynczej

działce. 

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –  następnie  poprosił  panią  inspektor  o

ustosunkowanie się do pytania o wycenę gruntów, o których mowa. 

P.O.  Kierownika  Wydziału  O Ś  Urszula  Nawrocka  –  powiedziała,  że  nie  potrafi

powiedzieć  jaka to będzie kwota. Działki mają  wymiary tak jak jest w projekcie decyzji

warunków zabudowy 3,5m x 6m. Może to być  przykładowo 30,00 – 40,00 zł/m². Jeżeli

będzie  dużo  chętnych,  to  wiadomo,  iż  cena  będzie  wyższa.  Podsumowała,  iż  ceny

ustalamy dopiero po wyrażeniu zgody przez Radę. 

Radny  Adam  Kowalewski  –  zwrócił  uwagę,  że  to  głównie  mieszkańcy  ul.

Niedziałkowskiego  zwrócili  się  o  te  działki,  ale  jasne  także  jest  to,  iż  nie  możemy

ograniczyć przetargu tylko i wyłącznie dla mieszkańców tej ulicy. Zapytał czy nie możemy

sprzedawać działek, o których mowa po kolei, a nie w ten sposób, iż przyjdzie dana osoba

i  wykupi  wszystkie,  bądź  większość.  Każdy  numer  byłby  rozpatrywany  niezależnie  w

przetargu. 

P.O. Kierownika Wydziału O Ś Urszula Nawrocka – powiedziała, że jest to oczywiste, że

każda działka będzie sprzedawana odrębnie. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz  Koziełek  –  powiedział,  że jeżeli  dobrze  rozumie,  to
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zostanie ogłoszonych kilka  przetargów, a nie wszystkie razem hurtem. Przystępując do

przetargu każdy oferent będzie musiał przystąpić do przetargu na oddzielną działkę. Za

jedną przykładowo zapłaci 500,00 zł za drugą mniej bądź więcej, jeżeli chodzi o jednego

nabywcę. 

Radny Ireneusz Starczewski –  zwrócił uwagę, że bazując na danych przedstawionych

przez panią inspektor, działki o wymiarach 3,5m na 6m, czyli z tego rozumiem, że ten cały

wolny teren to  będzie  nadal  gminy,  a  ci  „garażowicze”  będą  jeździli  po  terenie  gminy.

Zostanie 20m wolnej przestrzeni, a to dużo. 

P.O. Kierownika Wydziału O Ś Urszula Nawrocka – powiedziała, że działka 163/24, czyli

pas w środku to plac manewrowy, który planujemy sprzedać  z udziałem. Np. nabywca

działki  163/16  ma  udział  w  wysokości  1/14  działki  163/24.  dlatego  działka  163/24

planowana jest w sprzedaży na współudział dla wszystkich czternastu nabywców działek

pod garaże. 

Radny Ireneusz Starczewski  –  powiedział,  że jest  to kłopot  ludzi  tam mieszkających,

gdyż my zamiast wybudować tam garaży powiedzmy 40, decydujemy się na wybudowanie

15. Pomimo, iż jest tam dużo miejsca, na większą ilość garaży. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zauważył, że skoro jest już zrobiony podział,

to nie możemy stworzyć swojego podziału. 

P.O.  Kierownika  Wydziału  O Ś  Urszula  Nawrocka  –  wyjaśniła,  że  podział  został

dokonany przez doświadczonego urbanistę z uprawnieniami. Urbanista będąc w terenie

stwierdził,  iż  tak  jest  najbardziej  optymalnie  zagospodarować  teren,  jak  to  zostało

przedstawione.  Na  podstawie  przygotowanej  decyzji  przez  urbanistę  został  dokonany

podział. Urbanista jest bardzo doświadczoną osobą, która doskonale zna wszelkie zasady

i procedury. 

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –  powiedział,  iż  podziela  opinię  Radnego

Adamusa,  iż  Radni  powinni  otrzymywać  dokładne  rysunki,  jeżeli  mówimy  o  sprawach

dotyczących  mienia  nieruchomości.  Następnie  odczytał  pismo  od  mieszkańców  ul.

Niedziałkowskiego,  którzy  wyrazili  chęć  zakupu  działek  pod  garaże.  Stanowi  o  tym

załącznik nr 10.

 Co do pisma, już pan mecenas rozwiał nasze  wątpliwości i nie ma takiej możliwości, aby

zrobić  przetarg  działek  tylko  dla  wyznaczonej  grupy  chętnych,  zatem  nie  możemy

pozytywnie rozpatrzyć tego wniosku. 

Radny Tomasz Wysocki  –  zapytał  czy  w przypadku,  gdy dana osoba  wykupi  więcej

działek,  bądź  wszystkie  będzie  mogła  przeznaczyć  je  na  inny  cel,  przykładowo

przekształcić  je  na  budowę  mieszkania.  Zapytał  także  czy  w  przypadku  gruntu  z
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przeznaczeniem  na  garaże  wartość  jest  niższa,  aniżeli  w  przypadku  gruntu  z

przeznaczeniem na budynek mieszkalny. W takim przypadku zasadne jest pytania, czy

kwota, którą będziemy uzyskiwać z przetargu jest równoznaczna z wartością gruntu oraz

czy  byłaby  możliwość  przekształcenia  tego  gruntu  na  cel  budowy  budynku

mieszkaniowego, przykładowo bloku, czy jakiejś innej budowy. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zwrócił się z pytaniem do pani inspektor, czy

jeżeli będzie osoba, która wykupi wszystko będzie mogła to zmienić i postawić dom. 

P.O.  Kierownika  Wydziału  O Ś  Urszula  Nawrocka  –  odpowiedziała,  że  teoretycznie

można, gdyż jest nawet plan i teoretycznie można zmienić  wszystko. Jeżeli  tylko Rada

wyrazi zgodę, to będzie można to zmienić. W tym przypadku nie ma planu o warunkach

zabudowy, ale to także można zmienić. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – oddał głos Radnemu Kowalskiemu.

Radny Leszek Kowalski  – zapytał czy jest już sprawa przesądzona, gdybyśmy chcieli

uprzywilejować osoby, które tam mieszkają, czy jest to sprawa przesądzona. Wydzielona

działka bez dojazdu, a dojazd później przez teren należący do spółdzielni, gdzie na terenie

właśnie mieszkają ci mieszkańcy. W ten sposób eliminujemy osoby z zewnątrz i dajemy

możliwości mieszkańcom ul. Niedziałkowskiego. Ci ludzie przejeżdżaliby przez swój teren.

Zapytał czy jest to możliwe. 

P.O. Kierownika Wydziału O Ś  Urszula Nawrocka –  odpowiedziała, że nie za bardzo.

Tam są dwa bloki na dwóch różnych działkach i praktycznie ten drugi blok byłby zupełnie

odcięty, gdyż nie mógłby przez ten teren przejeżdżać. Po drugie już jest podział zrobiony,

a nowy podział może być zrobiony tylko w wypadku, jeżeli działki mają dostęp do drogi.

Chyba,  że  zakładamy od  razu  przy  podziale,  na  powiększenie.  Wydzielanie  na  nowo

działek bez przeznaczenia na powiększenie w ciągu danego roku – gdyż musi to być w

ciągu roku – bez dostępu do drogi nie można. Jest to sprzeczne z przepisami.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  podziękował pani inspektor Nawrockiej za

odpowiedź. Ponownie odczytał projekt uchwały. 

Radny Kazimierz Ja ńczak –  zauważył, że w uchwale, aby uniknąć nieporozumień nie ma

zapisu, iż działki są z przeznaczeniem na garaże. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – odpowiedział, że jeżeli chodzi o tą kwestię,

to jest ona w uzasadnieniu. 

Radny Kazimierz Ja ńczak – zwrócił uwagę, iż chodzi mu o zapis uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz  Koziełek  –  odczytał  uzasadnienie  uchwały.  Poprosił

jeszcze o odpowiedź panią inspektor. 

P.O. Kierownika Wydziału O Ś Urszula Nawrocka –  odpowiedziała, że dla tych działek
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zostaną wydane warunki pod budowę garaży. My się tak jakby zabezpieczyć przed tym, iż

jedno osoba to nabędzie i zmieni decyzję nie możemy. Po pierwsze Rada ma kompetencje

wyrazić zgodę, bądź nie wyrazić zgody. W uchwale nie możemy zawrzeć, iż to ma być

sprzedane na garaże. Ta sprzedaż na garaże wynika z decyzji warunków zabudowy, która

na ten moment nam to gwarantuje. Dodała, iż można to zmienić po nabyciu. W przypadku

takiego zapisu na uchwale,   gdyby nie została ona uchylona przez Wojewodę  – a tak

zapewne by było, jak byśmy mieli po sprzedaży wyegzekwować, żeby tam były garaże, a

nie budynek mieszkalny. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – powiedział, że w takim razie rozumie, iż tą

kwestię reguluje plan.

P.O. Kierownika Wydziału O Ś Urszula Nawrocka – potwierdziła, że tak.  Dodała także,

iż każda pojedyncza działka nie nadaje się pod budynek, tylko w całości mogą być pod

budynek.  Sprzedaż  samych  działek  nikomu  nie  gwarantuje,  że  będzie  tam  plan

zagospodarowania na budynki. Sprzedaż łącznie z placem – gdyby jakimś cudem jakaś

osoba to wszystko kupiła, to nie wie, czy ta cena byłaby niższa niż mielibyśmy ją sprzedać

pod budynek mieszkalny, skoro o garaże w tym miejscu starało się 14 osób, a jedna osoba

chciała nabyć działkę nawet na dwa garaże.     

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały.

W głosowaniu wzięło udział 20 Radnych 

Za było 18 Radnych

Przeciw był 1 Radny

Wstrzymał się 1 Radny

Rada podj ęła uchwał ę Nr IV/25/2015 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż części

nieruchomo ści stanowi ących własno ść Gminy Żnin,  poło żonych w Żninie przy ul.

Niedziałkowskiego, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko,

Sulinowo, Sarbinowo, Słabomierz, Słębowo, Jaroszewo, Żnin-Wieś dla terenu części

działki nr 310/2 położonej w Brzyskorzystwi. 

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Burmistrza  o  uzasadnienie

projektu uchwały. 
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Burmistrz Robert  Luchowski  –  powiedział,  że w razie wątpliwości  do dyspozycji  jest

pracownik Urzędu Pan Sławomir Chrośniak. 

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz  Koziełek  –  zapytał  czy  są  pytania.  Pytań  nie  było,

wobec tego przy braku sprzeciwu Rady  odczytał wstęp i i zakończenie projektu uchwały, a

następnie poddał go pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych

Za było 20 Radnych

Rada  podj ęła  uchwał ę  Nr  IV/26/2015  w  sprawie  w  sprawie  zmiany  miejscowe go

planu  zagospodarowania  przestrzennego  w obr ębach:  Dochanowo,

Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko, Sulin owo, Sarbinowo, Słabomierz,

Słębowo,  Jaroszewo,  Żnin-Wie ś  dla  terenu  cz ęści  działki  nr  310/2  poło żonej  w

Brzyskorzystwi , która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

AD PKT 10 -  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko,

Sulinowo, Sarbinowo, Słabomierz, Słębowo, Jaroszewo, Żnin-Wieś dla terenu położonego

w Sulinowie.

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Burmistrza  o  uzasadnienie

projektu uchwały. 

Burmistrz  Robert  Luchowski  -  powiedział,  że w razie  wątpliwości  do dyspozycji  jest

również pracownik Urzędu Pan Sławomir Chrośniak. 

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz  Koziełek  –  zapytał  czy  są  pytania.  Pytań  nie  było,

wobec tego przy braku sprzeciwu Rady  odczytał wstęp i i zakończenie projektu uchwały, a

następnie poddał go pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 20 Radnych

Za było 20 Radnych

Rada  podj ęła  uchwał ę  Nr  IV/27/2015  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  w  obr ębach:  Dochanowo,  Brzyskorzystew,

Sobiejuchy,  Brzyskorzystewko,  Sulinowo,  Sarbinowo,  Słabomierz,  Sł ębowo,

Jaroszewo, Żnin-Wie ś dla terenu poło żonego w Sulinowie , która stanowi załącznik nr
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13  do protokołu. 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów dotyczących drugiego

etapu postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żnin.

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Burmistrza  o  uzasadnienie

projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że ustawa z dnia 6 grudnia 2013 r. o zmianie

ustawy  o  systemie  oświaty  oraz  niektórych  innych  ustaw  (Dz.U  z  2014  r.,  poz.7)

wprowadziła  nowe  zasady  przyjęć  dzieci  do  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów

przedszkolnych w szkołach podstawowych. W myśl art. 20 c ust.1 znowelizowanej ustawy

z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty (Dz.U. z 2004 r., nr 256, poz. 2572 z

późn. zm.) do przedszkola przyjmowane są dzieci zamieszkałe na obszarze danej gminy.

W przypadku większej liczby kandydatów niż liczba miejsc w przedszkolu na pierwszym

etapie  postępowania  rekrutacyjnego  brane  są  pod  uwagę  łącznie  następujące  kryteria

ustawowe:  1)  wielodzietność  rodziny  kandydata,  2)  niepełnosprawność  kandydata,  3)

niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata, 4) niepełnosprawność obojga rodziców

kandydata,  5)  niepełnosprawność  rodzeństwa  kandydata,  6)  samotne  wychowywanie

kandydata  w  rodzinie,  7)  objęcie  kandydata  pieczą  zastępczą.  W  przypadku

równorzędnych wyników uzyskanych na pierwszym etapie postępowania rekrutacyjnego

lub  jeśli  po  zakończeniu  tego  etapu  przedszkole  lub  szkoła  nadal  dysponuje  wolnymi

miejscami,  Rada  Miejska  upoważniona  jest  jako  organ  prowadzący  do  określenia

kryteriów, branych pod uwagę na drugim etapie rekrutacji począwszy od roku szkolnego

2015/2016. Rada Miejska określa też dokumenty niezbędne do potwierdzenia spełnienia

kryteriów rekrutacyjnych. 

Przewodnicz ący Rady  Grzegorz  Koziełek  –  zapytał  czy  są  pytania.  Pytań  nie  było,

wobec tego  odczytał projekt uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych

Za było 19 Radnych

Rada podj ęła  uchwał ę  Nr IV/28/2015 w sprawie okre ślenia kryteriów dotycz ących

drugiego  etapu  post ępowania  rekrutacyjnego  do  publicznych  przedszkoli  i

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach pod stawowych prowadzonych
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przez Gmin ę Żnin , która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

AD PKT 12 - Odpowiedzi na interpelacje Radnych.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zabranie głosu Pana Burmistrza.

Burmistrz  Robert  Luchowski  –  powiedział,  że  udzieli  odpowiedzi  pisemnej  na

skierowane do niego interpelacje.

AD PKT 13 - Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił  o składanie  zapytań  i  wolnych

wniosków. 

Radny Leszek Kowalski – zaprosił wszystkich Radnych oraz Burmistrza na posiedzenie

Komisji  Ochrony Środowiska  poświęcone  tematyce  gospodarki  odpadami.  Posiedzenie

pierwotnie miało odbyć się w poniedziałek, jednak teraz proponuję środę, 4 lutego 2015 r.,

godz. 16.00 w auli Urzędu Miejskiego w Żninie. 

Burmistrz Robert Luchowski – zrobię wszystko co w mojej mocy, aby zaproszeni goście

na  Komisję  w terminie  poniedziałkowym uczestniczyli  w posiedzeniu  Komisji  w dniu  4

lutego 2015 roku.

Radny Leszek Kowalski –  zapytał czy do czasu Komisji istniej możliwość, aby została

przygotowana analiza dokumentacji dotyczącej gospodarki odpadami. Była o tym mowa

wcześniej na Komisjach Rady. Chodzi tu m.in. o konstrukcję umowy, o uciążliwości jakie

spotykają producentów odpadów. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wolałbym, żeby to była nie jakaś analiza, ale porządna

analiza. Do środy jest mało czas, na pewno będziemy przygotowani do dyskusji, jednak

nie należy się spodziewać szczegółowych analiz z uwagi na krótki czas do posiedzenia

Komisji.  Bardzo  bym  chciał,  aby  w  spotkaniu  uczestniczył  przedstawiciel  USKOMU,

przedstawiciel Świdnicy, natomiast do Państwa dyspozycji będą pracownicy merytoryczni.

Radny Leszek Kowalski – pytam dlatego, ponieważ im więcej informacji otrzymamy tym

mniej będzie wątpliwości podczas głosowania na sesji w przyszły piątek. 

Burmistrz  Robert  Luchowski  –  dzisiaj  dysponuję  tak  dużym  budżetem  i  takimi

możliwościami, więc proszę się nie troszczyć o finanse publiczne gminy. 

Radny Leszek Kowalski – dziękuję, ale będę się troszczył.

Radny Adam Kowalewski – zawsze warto się troszczyć o budżet, dlatego też prosiłbym,

aby  członkowie  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  w  miarę  możliwości  uczestniczyli   w
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środowym  spotkaniu.  Prosiłby,  aby  Pan  Burmistrz  raz  jeszcze  dokonał  kalkulacji  tych

stawek, ponieważ z czegoś musiała wynikać ta podwyżka stawek za odpady. 

Burmistrz Robert Luchowski – propozycje stawek wynikają z troski o finanse publiczne

gminy.  W tym zakresie  zastaliśmy dziurę  budżetową  w  wysokości  prawie  800  tys.  zł.

Dzisiejszym głosowaniem nad  budżetem spowodowaliście  Państwo,  że  muszę  szukać

środków na pokrycie tej dziury budżetowej.  Nie rozumiem zatem teraz tej troski.

 Radny Adam Kowalewski – nie wiem co Pan rozumie, a czego Pan nie rozumie. Radni

mają  prawo  wiedzieć  skąd  to  się  wzięło  i   mają  również  prawo  wiedzieć  na  jakiej

podstawie te stawki zostały skalkulowane.  

Burmistrz Robert Luchowski – poinformował, że otrzymał od Pani Skarbnik Aleksandry

Szpek odpowiedź na wątpliwości Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka zgłoszone

na poprzedniej sesji, które zgłosił  podczas powoływania Skarbnika Gminy Żnin. Wobec

tego odczytał treść pisma z którego wynika, że wystąpienie pokontrolne RIO  z 2007 roku

dotyczyło  nieprawidłowości  w  sprawozdaniu  nr  RB  27F  z  wykonania  planu  dochodów

budżetowych za 2005 rok w pozycji dotyczącej nie wykazania kwoty nadpłat w wysokości

1.597,  17  zł  oraz  kwoty  zaległości   w  wysokości  2.154,38  zł  w  zakresie  dochodów

uzyskanych wpłat za wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Powyższa

nieprawidłowość  nie  stanowi  naruszenia  dyscypliny  finansów  publicznych  i  wskazanie

m.in. mojej osoby jako odpowiedzialnej w tym zakresie została usunięta w trakcie trwania

kontroli  stosownie  do  wcześniej  obowiązujących  regulacji  prawnych  dotyczących

sprawozdawczości  budżetowej  oraz  przekazana  drogą  elektroniczną  do  RIO  w

Bydgoszczy.  Z  uwagi  na  dokonaną  korektę  w  trakcie  trwania  kontroli  powyższe  nie

znalazło swojego odzwierciedlenia w zaleceniach pokontrolnych  ani tym bardziej nie było

przedmiotem  dalszego  postępowania.  Ponadto  informuję,  że  powyższe  wystąpienie

pokontrolne nie zostało ujęte w uzasadnieniu i  tym samym nie stanowiło przesłanki do

podjętej  uchwały  w  dniu  26  kwietnia  2007  roku  w  sprawie  odwołania  mnie  z  funkcji

Skarbnika Gminy Żnin.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  –   poinformował,  że wszyscy Radni  Rady

Miejskiej w Żninie złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie.

Burmistrz Robert  Luchowski  –  w związku ze środową  Komisją  Ochrony Środowiska

zleciła przygotowanie materiałów związanych ze współpracą ze Świdnicą oraz USKOMEM

prosiłby Radnych, aby w miarę możliwości odbierali te materiały w poniedziałek od godz.

12.00.   

Przewodnicz ący Rady Grzegorz  Koziełek  –  zgodnie  z  przyjętym porządkiem obrad

poddał pod głosowanie propozycję zarządzenia przerwy w obradach do dnia 6 lutego 2015
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r. do godz. 10.00

W głosowaniu udział wzięło 19 Radnych

Za było 19 Radnych

Rada jednogło śnie wyraziła zgod ę  na zarządzenie przerwy w obradach do dnia 6

lutego (pi ątek) 2015 r. do godz. 10.00

Po przerwie - 

II część sesji w dniu 6 lutego 2015 r., godz. 10.00

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wznowił obrady IV sesji Rady Miejskiej w

Żninie. Panie, Panowie Radni wpłynęło pismo od Pana Burmistrza o zmianę  porządku

obrad. Zmiana dotyczy wprowadzenia nowego punktu, zatem proszę Pana Burmistrza o

zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski -  zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad

dwóch  projektów  uchwał  tj.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie

przystąpienia  Gminy  Żnin  jako  członka  założyciela  do  Kujawsko  -Pomorskiego

Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”

W poniedziałek odbędzie się zgromadzenie stowarzyszenia „Europa Kujaw  i Pomorza”  i

chciałbym za Państwa przychylnością w tym zgromadzeniu uczestniczyć i reprezentować

Gminę Żnin. Jeśli chodzi o szczegóły to w poprzedniej uchwale jako osoba reprezentująca

Gminę  Żnin  z  imienia  i  nazwiska wskazany  był  Pan Burmistrz  Leszek  Jakubowski.  W

związku z tym, że jest już po wyborach zachodzi konieczność zmiany uchwały, z tym, że

jako osobę reprezentującą osobę Gminę Żnin wpisano Burmistrza Żnina bez podawania

imienia i nazwiska. Na przyszłość po prostu nie będzie potrzeby zmiany uchwały.   

Ponadto  zwrócił  się  z  prośbą  o  wycofanie  z  porządku  obrad  projektu  uchwały

zmieniającego uchwałę w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie

odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia  stawek  opłat.  Zmiana  przepisów  ustawy   o

utrzymaniu czystości i porządku w Gminach zaczyna obowiązywać od dnia 1 lutego 2015

roku, wobec tego bardzo dziękuję za zarządzoną przerwę w obradach, która pozwoli na

podjęcie nowej uchwały. Konsekwencją wycofania tego projektu uchwały jest propozycja

wprowadzenia nowego projektu uchwały w sprawie  określenia metody ustalenia opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.  
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Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  –  zapytał  czy są  jakieś  pytania.  Pytań  nie

było,  wobec  tego  kto  jest  za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały

zmieniającej uchwałę  w sprawie  przystąpienia Gminy Żnin jako członka założyciela do

Kujawsko -Pomorskiego  Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 20 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny

Rada wprowadziła  do porz ądku obrad  projekt  uchwały  zmieniaj ącej  uchwał ę  w

sprawie   przyst ąpienia  Gminy  Żnin  jako  członka  zało życiela  do  Kujawsko

-Pomorskiego  Samorz ądowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”

Następnie Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  poddał pod głosowanie zdjęcie z

porządku obrad punktu dotyczącego projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie

określenia  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz

ustalenia stawek opłat.

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 20 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

Rada  zdjęła z porz ądku obrad  projekt uchwały  zmieniaj ący uchwał ę w sprawie

okre ślenia  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odp adami  komunalnymi

oraz ustalenia stawek opłat.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wprowadzenie  do  porządku

obrad projektu uchwały  w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 20 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

Rada  wprowadziła   do  porz ądku  obrad  projekt  uchwały   w  sprawie  okre ślenia
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metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia

stawek opłat.

Porządek obrad po zmianach przedstawia si ę następuj ąco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.

4. Sprawozdanie  Burmistrza  Żnina  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  oraz

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.
5. Interpelacje Radnych.

6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2015 rok:

a) przedstawienie  przez  Burmistrza  Żnina  projektu  uchwały  budżetowej  wraz

z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej,

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF,

c) przedstawienie  opinii  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  o  projekcie  uchwały

budżetowej,

d) głosowanie nad poprawkami do projektu,

e) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej;  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin na

lata 2015 – 2025. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  części  nieruchomości

stanowiących własność Gminy Żnin,  położonych w Żninie przy ul. Niedziałkowskiego.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego  w obrębach:  Dochanowo,  Brzyskorzystew,  Sobiejuchy,

Brzyskorzystewko,  Sulinowo,  Sarbinowo,  Słabomierz,  Słębowo,  Jaroszewo,  Żnin-Wieś

dla terenu części działki nr 310/2 położonej w Brzyskorzystwi. 
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego  w  obrębach:  Dochanowo,  Brzyskorzystew,  Sobiejuchy,

Brzyskorzystewko,  Sulinowo,  Sarbinowo,  Słabomierz,  Słębowo,  Jaroszewo,  Żnin-Wieś

dla terenu położonego w Sulinowie.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  kryteriów  dotyczących  drugiego  etapu

postępowania  rekrutacyjnego  do  publicznych  przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żnin.
12. Odpowiedzi na interpelacje Radnych.
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13. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

14. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie   przystąpienia  Gminy  Żnin  jako

członka  założyciela  do  Kujawsko  -Pomorskiego   Samorządowego  Stowarzyszenia

„Europa Kujaw i Pomorza”
15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.
16. Zakończenie.

AD PKT 14 -  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  przystąpienia Gminy Żnin

jako członka założyciela do Kujawsko -Pomorskiego  Samorządowego Stowarzyszenia

„Europa Kujaw i Pomorza”

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Burmistrza  o  uzasadnienie

projektu uchwały.

Burmistrz  Robert  Luchowski   -   raz  jeszcze  wyjaśnił,  że  Zmiana  Uchwały  Nr

XXV/331/2013 Rady Miejskiej w Żninie z dnia 23 kwietnia 2013 r. w sprawie

przystąpienia  Gminy  Żnin  jako  członka  założyciela  do  Kujawsko-Pomorskiego

Samorządowego  Stowarzyszenia  „Europa  Kujaw  i  Pomorza”  podyktowana  została

zmianami w reprezentacji Gminy Żnin.

W Uchwale Nr XXV/331/2013 w § 4 było imienne wskazanie pana Leszka Jakubowskiego

do reprezentowania Gminy Żnin w Kujawsko-Pomorskim Samorządowym Stowarzyszeniu

„Europa  Kujaw  i  Pomorza”.  Wobec  zmiany  na  stanowisku  Burmistrza  Żnina,  do

reprezentowania Gminy Żnin w walnym zebraniu członków stowarzyszenia wyznacza się

Burmistrza Żnina lub osobę przez niego upoważnioną bez imiennego wskazania.

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Pytań nie było, wobec tego odczytał treść projektu, a następnie poddał go pod głosowanie.

 

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 20 Radnych 

Wstrzymał się 1 Radny 

Rada podj ęła uchwał ę Nr IV/29/2015 zmieniaj ącą uchwał ę w sprawie  przyst ąpienia

Gminy Żnin jako członka zało życiela do Kujawsko -Pomorskiego  Samorz ądowego
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Stowarzyszenia „Europa Kujaw i Pomorza”, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

AD PKT 15 -  Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek opłat.

Przewodnicz ący  Rady  Grzegorz  Koziełek  –   poprosił  Burmistrza  o  uzasadnienie

projektu uchwały.

Burmistrz Robert Luchowski  -  podziękował na wstępie za konsultacje  w tej trudnej dla

nas problematyce. Przede wszystkim z udział w spotkaniu, które miało miejsce w okresie

międzysesyjnym.  Myślę,  że  to  spotkanie  wzbogaciło  naszą  wiedzę  o  tę  trudną

problematykę  związaną  z  gospodarką  odpadami.   Dziękuję  także  prezesowi  firmy

USKOM, prezesowi firmy Świdnica za udział w posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska.

Dziękuję  wszystkim  Radnym,,  którzy  włączyli  się  w  ten  proces  konsultacyjny  i

współpracownikom, którzy przygotowali te oczekiwane analizy. 

Szanowni Państwo rozpoczęliśmy debatę nad tematem bardzo trudnym, budzącym wiele

kontrowersji,  ale budzącym też  wiele wątpliwości.  Moja deklaracja jako Burmistrza jest

taka, że w trakcie tego roku będziemy starali  się  wszelkie wątpliwości,  które na etapie

konsultacyjnym się  pojawiły wyjaśniać  i  wszelkie rozwiązania szeroko konsultować.  Na

pewno temat gospodarki odpadami jest tematem otwartym i będzie przedmiotem dalszego

monitoringu,  ponieważ  nadal  jest  wiele  wątpliwości,  które  będziemy  starali  się

rozwiązywać. Dziś mieszkańcom proponuje stawkę 8 zł za odpady segregowane oraz 16

zł za odpady niesegregowane. Ustawa, która wchodzi w życie ma zachęcać i mobilizować

do segregacji odpadów. Myślę, że nikt z nas nie jest usatysfakcjonowany do końca, gdyż

każdy  z  nas  chciałby  uzyskać  takie  rozwiązanie,  z  którego  byśmy  byli  wszyscy

zadowoleni, a najbardziej  mieszkańcy, których ta podwyżka dotknie. 

Szanowni  Państwo  wypełniając  dyspozycję  art.  6  k  ustawy  o  utrzymaniu  porządku  i

czystości  w gminach, która weszła w życie z dniem 1 lutego 2015 roku  skalkulowano

podstawową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z uwzględnieniem

konieczności segregowania odpadów, zaś w przypadku niestosowania się do obowiązku

segregacji stosowana będzie wyższa stawka, która ma stanowić niejako „sankcję” wobec

podmiotów nie stosujących się do standardów wynikających z konieczności selektywnego

zbierania odpadów.

Po  dokonaniu  analizy  kosztów  związanych  z  funkcjonowaniem  systemu  gospodarki

odpadami, uwzględniając przede wszystkim koszty podmiotu świadczącego usługi odbioru

i zagospodarowania odpadów komunalnych, ustalono zmianę opłaty za gospodarowanie
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odpadami oraz wysokość stawki opłaty za pojemnik. Wobec tego bardzo proszę Wysoką

Radę o podjęcie ww. projektu uchwały. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Radna  Maria  Bło ńska  -  powiedziała,  że  uczestniczyła  w  tym  spotkaniu  dotyczącym

gospodarki  odpadami  i  w  kalkulacji,  którą  przedstawiano  nie  były  uwzględnione  firmy,

sklepy i szkoły, z których jak wiadomo kwota spływa większa. Według mnie deficyt jaki jest

zakładany w związku ze stawką jaką mamy podjąć  będzie mniejszy. 

Burmistrz  Robert  Luchowski   -   z  tego  co  mi  wiadomo  przedstawiona  kalkulacja

zawierała  kalkulację w zakresie pojemników.

Radny Piotr Horka -  zapytał jak procentowo wygląda stosunek odpadów segregowanych

do niesegregowanych. Do tej pory nikt o tym jakoś nie mówił. 

Burmistrz Robert Luchowski  - oddam głos mojemu doradcy dr Panu Markowi Gałązce.

Doradca Burmistrza dr Marek Gał ązka –  w nawiązaniu  do wypowiedzi  Radnej  Marii

Błońskiej odpowiedział, że kwota pojemników jest w kalkulacji ujęta.  Proszę spojrzeć na

wiersz wpływy – pojemniki. Z uwagi na to, że nie ulegają zmianie jest przyjęte, że wpływy

wyniosą  50 tys. zł. miesięcznie. Proszę również spojrzeć na wiersz trzeci – podatnicy -

odpady nieselektywne, a następnie podatnicy – odpady selektywne. Przy obecnej stawce

6  zł  i  11  zł  dane  wyglądają  następująco:  podatnicy  wpłacający  opłaty  za  odpady

nieselektywne  2.491,00 zł, natomiast podatnicy wpłacający opłaty za odpady selektywne

19.003,00 zł miesięcznie. Co stanie się  ze zmianą struktury na wyższe stawki tego nie

wiemy.   Przyjąłem  według  mnie  racjonalne  założenie,  że  wzrost6  stawek  spowoduje

przejście tych podatników płacących dotychczas za odpady nieselektywne na płacących

za odpady selektywne.  Trudno jednak przewidzieć  jak  podatnicy zareagują  na zmianę

stawek. Jest to tylko i wyłącznie założenie. 

Radna  Maria  Bło ńska  –  wobec  tego  co  powiedział  Pan  dr  Gałązka  mam  pewne

wątpliwości. Propozycja bowiem przy niesegregowanych jest prawie 100% podwyżki. Czy

nie  warto  byłoby  się  zastanowić,  aby  zamiast  kwoty  16  zł  opłaty  za  odpady

niesegregowane przyjąć  kwotę  15 zł.  Podejrzewam, że takich ludzi  przechodzących  z

odpadów niesegregowanych na segregowane będzie więcej. Pierwszą z takich osób będę

również  ja.   Uważa,  że takich osób będzie  wiele  co będzie  konsekwencją  mniejszych

środków do budżetu. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy jest to wniosek formalny, jeśli

chodzi o propozycję Radnej Marii Błońskiej. 

Radna Maria Bło ńska – odpowiedziała, że jest to propozycja do dyskusji. 

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek –  wobec tego zapytał czy są pytania. 
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Radny Piotr Horka – zapytał czy będą jakieś osłony dla rodzin wielodzietnych. Czy takie

rodziny mogą  liczyć  na jakąś  pomoc. W wielu przypadkach opłaty za odpady stanowią

duży problem dla takich rodzin.  

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  –  stwierdził,  że na dzień  dzisiejszy mamy

przedłożony projekt uchwały określający stawki za odpady od danej osoby zamieszkującą

daną nieruchomość. 

Następnie odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.

W głosowaniu udział wzięło 21 Radnych 

Za było 18 Radnych 

Wstrzymało się 3 Radnych 

Rada podj ęła uchwał ę Nr IV/30/2015 w sprawie okre ślenia metody ustalenia opłaty

za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalen ia  stawek  opłat,  która

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Radna Maria Bło ńska -   zapytała odnośnie środków, które zostały ogłoszone w ofercie

Pana Burmistrza w zarządzeniu dotyczącego konkursu ofert. Z tego co doczytałam zostały

podane kwoty zupełnie inne od tych, które Rada przegłosowała w budżecie na 2015 rok.

Rozumiem, że przepisy pozwalają na realizację zadania z pominięciem konkursu ofert, ale

wysokość  tych  środków  nie  może  przekroczyć  20%  dotacji  planowanych  zadań

publicznych. Wobec tego zapytała jak Pan Burmistrz zamierza rozdysponować pozostałe

środki, które były ujęte w budżecie. 

Burmistrz  Robert  Luchowski   -   nie  widzę,  żadnego  problemu,  aby  w  ciągu  roku

budżetowego kolejne środki uruchomić. Do żadnego złamania prawa tutaj nie doszło i w

miarę potrzeb kolejne będą uruchamiane.  

Radna  Maria  Bło ńska  -   nie  mówiłam,  że  doszło  do  złamania  prawa,  odczytałam

przecież, że Pan Burmistrz ma takie prawo. Ja tylko zapytałam.   

AD PKT 16 – Zakończenie

Przewodnicz ący Rady Grzegorz Koziełek  – stwierdził, że został wyczerpany porządek

obrad  IV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Żninie.  Podziękował  Paniom  i  Panom  Radnym,

Burmistrzowi,  pracownikom  Urzędu,  prasie,  radiu  oraz  wszystkim  obecnym  na  sali

za uczestnictwo.
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Przewodniczący Rady o godzinie 10.45 zamknął  IV sesję Rady Miejskiej w Żninie.

Na tym protokół zakończono. 

Protokolant:

Łukasz Lisiecki

Inspektor ds. obsługi Rady

Przewodnicz ący Rady Miejskiej 
                   w Żninie

           Grzegorz Koziełek
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